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Още 15 хиляди безработни за седмица
В първата седмица на 2021 г. са наети 4,5 пъти по-малко от

регистрираните в бюрата по труда - 3346 души. Най-много осво-
бодени има в Пловдив и Варна.

поред междинните данни от пре-
брояването, направено през 2020 г.,
земеделските стопанства у нас са
намалели с 60 на сто (стр. 6). Спо-
ред друга статистика едва 40 на сто
от месото в магазините е българско.
Тъжна, но логична статистика, при
тъжна годишнина.

Точно по това време преди 30
години, през далечната вече 1991 г.
първото правителство на СДС (има-
ше и такова политическо образува-
ние) начело с Филип Димитров за-
почна да унищожава всичко “кому-
нистическо” в държавата. Най-на-
пред на мушката бе земеделието.
Това правителство бе известно по-
вече като Втори адвокатски колек-
тив. В него бяха събрани юристи,
които не бяха напускали жълтите
павета и не можеха да различат ече-
мика от житото. За сметка на това
обаче те създадоха ликвидационни-
те съвети. И декомунизаторите за-
почнаха да ликвидират буквално. За
дейността на тези шпицкоманди
бяха похарчени милиарди.

Така България стана първата
държава в света, инвестирала в соб-
ственото си разрушение. Хората по
селата се вдигнаха на бунтове сре-
щу тях, но по заповед на тогаваш-
ния вътрешен министър полицията
ги потуши. Пловдивското село Ца-
лапица стана нарицателно.

С одобрението на тогавашния
президент Желев решиха да връщат
земя в реални граници.
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Евгени ГАВРИЛОВ
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Бербатов
става треньор
в „Етър”

Автобуси до
София - само
от по-големи
градове

Станислав Бачев:
За Америка по-опасен
от расовия е
социалният проблем

БСП с
пет стъпки
за управление
на водите
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ФБР очаква

безредици

в САЩ

Отново няма
хепарин в аптеките

Бременни отново алар-
мират за недостиг на нис-
комолекулярни хепарини в
аптеките. Проблемът пери-
одично се проявява въпре-
ки забраната за износ на
тези препарати и въпреки
хвалбите на властта отпре-

ди около месец за доставка
на 300 хиляди дози за бол-
ниците. Очакваше се по
този начин да се освобо-
дят количества за аптеки-
те, но очевидно това не
стана.

Въпреки че приоритет-

Въпреки хвалбите на властта
проблемът периодично се проявява

но се заделят количества за
бременни, на които се
предписват тези препара-
ти, жените отново разчи-
тат на обмен в социалните
мрежи. Повечето от тях
трябва да ги ползват и след
раждането.

Това са едни от лекар-
ствата с хроничен недо-
стиг, който стана особено
осезаем от началото на ко-
ронакризата, тъй като те се
използват и за лечението
на КОВИД-19.

БСП не воюва с президента и президентската институция, увери Корнелия Нинова. Социалистите
предлагат увеличение на възнагражденията на членовете на СИК и са против да се гласува два дни

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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Свлачища и наводнения
доведоха до евакуации

Преливащи язовири и реки,
които наводняват полета и
къщи, множество свлачища и
прекъснато електрозахранва-
не са резултатите от
продължаващите вече няколко
дни валежи в почти цялата
страна. През вчерашния ден
обстановката се усложни и
много населени места се ока-
заха пред бедствено положе-
ние, наложи се и евакуация на
хора от домовете им. На ра-
ботно съвещание в Министер-
ския съвет във връзка с услож-
нената метеорологична обста-
новка обаче бодро бе доклад-
вано, че ситуацията в страна-
та се нормализира. Според
министъра на икономиката

Заради пороите реки и язовири продължиха да преливат
Лъчезар Борисов няма язови-
ри, които да предизвикват
риск за живота на хората, а
всички отговорни институции
били в пълна координация по-
между си.

Столичният кмет Йордан-
ка Фандъкова също отчете, че
няма опасност за хората око-
ло Нови Искър, който постра-
да най-много през последните
дни. Макар да не бе обявено
бедствено положение в  село
Мировяне, в кв. “Требич” и в
Нови Искър положението ос-
тава тежко. Наводни се пътят
между кв. “Требич” и око-
ловръстното шосе на София,
също дворове и приземни ета-
жи на къщи.

В Смолян 11 души бяха за-
трупани в паянтова къща, но
седемте деца и четиримата
възрастни бяха извадени из-
под отломките от пожарника-
ри. В Бургас бяха евакуаира-
ни 20 къщи от вилна зона
“Черниците”. Там системата
за ранно оповестяване отчете
критично високи нива на во-
дите на р. Маринка. Частично
бедствено положение бе обя-
вено в общините Доспат и
Мадан.

Свлачище затрупа и пътя
Банско-Гоце Делчев. Спряно
бе движението на теснолиней-
ката между Септември и Доб-
ринище. Пътниците бяха пре-
возвани с автобуси. Заради

повишените нива на Струма
остана в сила частичното бед-
ствено положение в Струмя-
ни. Там дигите от двете стра-
ни на реката преди селото
бяха сериозно компрометира-
ни, а водите останаха в опас-
но високи нива. Хора от къщи
край река Струма в близост
до Благоевград бяха евакуи-
рани. Река Места пък скъса
диги в Борово, а в Елешница
придошлата вода отнесе
въжен мост, изграден преди
две години. Съоръжението е
напълно унищожено, а водите
на реката са достигнали в не-
посредствена близост до пътя
към селото.

Заради опасност от пропа-

дане на главния път по
Искърското дефиле в участъ-
ка срещу Гара Бов, община
Своге, трафикът бе пренасо-
чен в едната лента за движе-
ние. Бурните води на река
Искър подкопаха брега и пре-
дизвикаха срутването на голя-
ма земна маса.

Улиците в Пловдив също
заприличаха на реки и движе-
нието по тях бе изключител-
но затруднено. От вчера
Агенцията за социално под-
помагане започна приемът на
заявления за отпускане на
еднократна помощ от 375
лева на пострадалите от про-
ливните дъждове и последва-
лите наводнения.

Председателят на БСП Корнелия
Нинова посочи в социалната мрежа
пет начина за преодоляването на
проблема с водата. Според нея во-
дите, които са национално богатст-
во, трябва да станат елемент на на-
ционалната сигурност, а управле-
нието им да е национален приори-
тет с модерни, прагматични и целе-
ви политики. БСП предлага държа-

БСП с 5 стъпки за управление на водите
вата да финансира и изгражда напо-
ителни системи, свързани с язови-
рите. Социалистите продължават да
настояват за пълна ревизия на кон-
цесиите на язовирите и прекратява-
не на неизрядните концесионни до-
говори. “Нарушителите, предизви-
кали наводнения и щети, да получа-
ват присъди в най-кратки срокове.
На общините последователно и

ежегодно да се осигуряват целеви
средства от бюджета за почистване
на корита на реки и улични шахти”,
иска Нинова.

Наводненията се дължат на не-
компетентното и безхаберно управ-
ление, както и на корупция и безна-
казаност във водния сектор, комен-
тира председателят на БСП. Нино-
ва припомни триметровата вълна,

потопила Мизия през 2014 г. “И до
ден днешен няма виновен за жерт-
вите и разрушенията. Не ни потопи
дъжд, а корупционна схема за отда-
ване на язовири на концесия”, под-
черта Нинова. По думите й и този
път щетите от наводненията ще
бъдат покрити. ГЕРБ не са способ-
ни да решат проблема, защото те го
създадоха, категорична бе тя.

Ремонтирани тротоари за милиони пропаднаха в София и Варна
В един и същи ден

пропаднаха два наско-
ро ремонтирани трото-

СНИМКИ МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Все още никой не е поел отговорност за пропадането край ВМА

Изключителна полулярност в социалните
мрежи доби колаж от прясно ремонтирани
и поддали проекти на ГЕРБ

ара в София и Варна,
които са част от строи-
телни обекти за милио-

ни левове. Новополо-
жените настилки в два-
та града поддадоха по
време на пороите.

Около 40 метра от
тротоара при ВМА в
София се нагънаха, след
като преди четири ме-
сеца плочките му бяха
подновени в рамките на
строителството на но-
вата линия на метрото.
Още през август от
“Спаси София” сигна-
лизирали за пропадания
на същия тротоар и в

съседната градинка,
където новите фиданки
са с над два метра под
нивото на земята. “Това
е ясен знак, че почвата
в района на метрото не
е добре укрепена и има
опасност от срутва-
ния”, припомня непра-
вителствената органи-
зация. От “Метрополи-
тен” се опитаха да се
измъкнат с обяснение-
то, че по тротоара не е
имало строителни ме-
роприятия, а само са

подменени плочки. Под
тротоара и улицата
имало стар колектор за
кабели, който бил при-
чината за пропадането,
затова нямало и винов-
ни за инцидента.

Заради проливния
дъжд тротоар пропад-
на и във Варна. Това е
второ потъване на го-
лям квадратен участък
в рамките само на 10
месеца. Улица “Миха-
ил Колони” и трото-
арът й бяха ремонти-

рани през миналата
пролет с 2 млн. лв.
Изграждането на обек-
та бе съпътствано от
серия перипетии и
закъснения, предизви-
кани от проблеми с по-
ставянето на новата на-
стилка. Той бе шумно
открит на 12 март 2020
г. като част от проекта
“Естетизация и модер-
низация на градската
среда във Варна” на
обща стойност близо
33 млн. лева.
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Президентът Румен Радев
за готовността на Веселин
Марешки да подкрепя ГЕРБ

Всичко, което не е забранено,
е разрешено, изненадващо обяви
вицепремиерът Томислав Дончев

БСП и президентът
не воюват помежду си

от името на БСП гр. Добрич му
желаем много здраве,

дълголетие и все така да работи
за социалистическата идея!

НАШИЯТ ДРУГАР И ДЪЛГОГОДИШЕН
ПАРТИЕН СЕКРЕТАР

МАРИН ДРАГНЕВ
навършва  90 години

ЦИК анонсира по-скъпи избори заради КОВИД-19
Предстоящите парламентарни

избори ще бъдат по-скъпи заради
допълнителните мерки за сигурност,
свързани с коронакризата, преду-
преди в тв интервю председателят
на ЦИК Александър Андреев. Спо-
ред него обаче вотът не бивало да
се мери с финансови средства, за-
щото чрез него се формират органи-
те на държавната власт. Андреев
отказа да даде конкретни разчети.

Шефът на ЦИК увери, че подго-
товката за машинното гласуване е в
ход - имало избран изпълнител, пред-
стои да бъде сключен договор. Уст-

ройствата ще бъдат предоставени в
срок до най-ранната дата. 9600 са
машините, съобразени са с броя на
секциите с над 300 избиратели. Има
и малък резерв за такива, които мо-
гат да дадат дефект. Андреев посочи,
че МС е съдействал за  осигуряване
на помещения за съхранение на ма-
шините и охрана. Според него е
правилно решението машините да
бъдат купени вместо наети. Всичко
около устройствата ще е около 43
млн. лева, отчете Андреев. Той ко-
ментира, че гласуване по пощата е
било въведено в някои държави, но

те имали традиция. Това включвало
осигуряване на възможността хора-
та да гласуват по-рано, регистрация
по постоянен адрес и др. По думите
на Андреев хората от РИК се при-
тесняват от коронавируса, но са в
готовност резервни членове, а вакси-
нирането им трябва да се реши от
медицинските власти. “Не може без
необходимите промени в ИК да бъде
допуснато гласуването на каранти-
нираните в подвижни урни, защото
трябват изменения, свързани със сро-
ковете, в които трябва да бъдат по-
давани заявления”, обясни Андреев.

Павлета ДАВИДОВА

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Румен Радев призова ГЕРБ да докажат с мерките, че изборите ще бъдат честни

С парламентарните
партии продължиха кон-
султациите на президента
Румен Радев за  провежда-
нето на парламентарните
избори. Държавният гла-
ва поиска мнението им за
гласуване по пощата, ви-
део заснемане на броене-
то на бюлетините, по-
справедливо разпределяне
на медийното време в кам-
панията и др.

Ние не воюваме с пре-
зидента и президентската
институция - с тези думи
започна председателят на
БСП Корнелия Нинова,
разсейвайки съмненията
за напрежение между тях.
Радев увери, че с Йотова
никога не са давали повод,

че имат особено отноше-
ние или някакъв раздор с
БСП, а имат изключител-
но радушно посрещане и
открит диалог и комуни-
кация с всички български
социалисти. “Ние сме под-
крепени и издигнати от
БСП, поели сме ангажи-
мент да представляваме
тези хора в техните на-
дежди за по-справедлива и
по-успешна България.
Никога с г-жа Йотова не
сме отстъпвали от този
ангажимент”, заяви той и
добави, че страната има
нужда от силна опозиция.
Вицепрезидентът подчер-
та, че не е забравила откъ-
де е тръгнала.

Левицата подкрепя
създаването на избирате-
лен район “чужбина”.

Гласуване по пощата спо-
ред БСП е възможно, но
при условие, че се въведе
активна регистрация на
избирателите. БСП е про-
тив гласуването в два дни
и настоява ЦИК да уве-
личи заплащането на чле-
новете на секционните
комисии. Нинова подкре-
пя идеята медийното вре-
ме да се разпредели спра-
ведливо, така че всеки да
изрази програмата и плат-
формата си.

ГЕРБ използваха кон-
султациите, за да обвинят
президента, че участва във
внушенията, че управлява-
щите ще манипулират или
купят изборите. Внушени-
ята се опровергават само

с мерки, които да убедят
хората, че няма манипу-
лации, контрира Радев и
подхвърли на ГЕРБ да се
разберат с бившия им
съпартиец Цветан Цвета-
нов, който повдигна тема-
та за манипулациите,
“явно изхождайки от своя
предишен опит”.

През промяна в Зако-
на за извънредното поло-
жение ГЕРБ предлагат ка-
рантинираните да гласуват
в подвижни секции, а хо-
рата в отделенията за ко-
ронавирус - в болниците.
Томислав Дончев допъл-
ни, че за тази цел трябва
да бъдат ваксинирани 250
или 300 екипа от подвиж-
ните СИК. По думите му
една мобилна секция
може да обслужва от 35
до 50 адреса.

За Даниела Даритко-
ва гласуването по поща-
та е екзотична идея, а

президентът я засече с
думите, че е екзотично да
се пише нова Конститу-
ция за седмица. Дончев
смята, че нито гласуване-
то по пощата, нито дис-
танционното гласуване
могат да бъдат организи-
рани за два месеца.

Радев и Йотова ланси-
раха идеята за видеозас-
немане на броенето и
попълването на протоко-
ли, на което Караянчева
отвърна с обяснения за
липсващ интернет и по-
критие на мобилните те-
лефони. Вицепрезидентът
настоя, че предаването
може да е както “на
живо”, така и само да има
запис. Караянчева каза, че
ако наблюдатели заснемат
от различни ъгли, това
щяло да доведе до изкри-
вяване и десетки искове за
касиране на вота. Всичко,
което не е забранено, е

разрешено, изцепи се То-
мислав Дончев. Теорията
му по-късно бе опровер-
гана от секретаря на
държавния глава по прав-
ни въпроси проф. Емилия
Друмева. Според нея това
трябва да се реши с про-
мяна в Изборния кодекс.
Тя попита дали подвижни-
те урни за карантинира-
ните ще са към всяка сек-
ция, кой и по какви крите-
рии ще преценява къде да
бъде създадена такава.

Мустафа Карадайъ от
ДПС се възмути от сме-
сването на хартиено и
машинно гласуване, как-
то и от ръчното отчита-
не на двата резултата,
което според него е
предпоставка за още по-
голям брой сгрешени
протоколи. Йордан Цо-
нев посочи, че вече са
предлагали видеонаблю-
дение, а заедно с БСП
още през 2013 г. са на-
правили гражданска
ЦИК. “На това паралел-
но преброяване конста-
тирахме 67% сгрешени
протоколи. Оттогава ис-

каме в законодателство-
то да бъде премахнат су-
бективният фактор. Това
може да стане по някол-
ко начина - 100% машин-
но гласуване или 100%
машинно преброяване”,
добави Цонев.  Прези-
дентът отбеляза, че про-
цедурата за придобиване
на машини е закъсняла с
година и призова ДПС да
настоява поне извадките
от машините да се срав-
няват в края на деня с
електронната памет.
Движението има резерви
към гласуването по по-

щата, особено предвид
събитията в САЩ.

“Патриотите” не се
явиха на консултациите,
а лидерът на “Воля” Ве-
селин Марешки се държа
изключително нагло. С
директните си обиди той
предизвика Радев, който
му напомни колко неком-
петентно е да се подпи-
шеш под проект за Кон-
ституция, която не си чел.
Марешки заяви, че прези-
дентът е попаднал случай-
но на “Дондуков” 2, и в
отговор получи пожела-
ние да се докаже като до-
стоен за поста на избори.
Бизнесменът се оказа не-
подготвен и видимо наст-
роен за скандал с Радев.
След него на “Дондуков”
2 дойдоха представители-
те на “Атака” и поискаха
одит на “Информационно
обслужване”.

Коментар на стр. 8
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Бременни алармират за недостиг
на нискомолекулярни хепарини
Въпреки хвалбите на властта проблемът периодично се проявява

За пореден път бременни
алармираха за недостиг на
нискомолекулярни хепарини в
аптечната мрежа. Препарати-
те са предназначени за пре-
дотвратяване на съсирване на
кръвта при бременни, при
които е установена тромбо-
филия. Оказва се, те са при-
нудени да търсят жизнено
важните си лекарства през со-
циалните мрежи и при възмож-
ност си помагат с налични ко-
личества, които са в срок на

годност. Някои пациентки се
оплакват и от драстично
поскъпване на продукта.

Недостигът на тези препа-
рати не е спирал, коментира
за ДУМА председателят на
Асоциацията на собственици-
те на аптеки Николай Костов.
Той обясни, че приоритетно
се заделят количества за бре-
менните. “Получаваме малко
по-често и малко повече коли-
чества, но те очевидно не са
достатъчни, щом продължават
сигналите за недостиг. Лекар-
ствата са по лекарско предпи-
сание. Възможно е по-рано в
някои аптеки да са продавани

под пределната цена, но зара-
ди повишеното търсене вече
да се предлагат на пределна
цена, но над нея законът не
позволява поскъпване на ме-
дикаментите по лекарско
предписание”, поясни Костов.

Препаратите с активно ве-
щество еноксапарин натрий
и надропарин калций са раз-
лични, но със сходно дейст-
вие, поради което на някои
се предписва единият препа-
рат, на други - другият, спо-
ред лекарска преценка. Бре-
менните ги получават срещу
рецепта и документ за изслед-
ване, които удостоверяват

Аида ПАНИКЯН
необходимостта от нискомо-
лекулярен хепарин. Често
тези препарати се прилагат
не само по време на цялата
бременност, но и след раж-
дането.

Преди около 2 месеца
имаше подобен проблем -
тези препарати се ползват
при лечение на КОВИД-19 и
от началото на коронакриза-
та остават едни от най-търсе-
ните и често липсващи. То-
гава здравният министър от-
рече да има проблем с меди-
каментите. В началото на де-
кември премиерът Бойко
Борисов се похвали, че у нас

пристигат 300 хиляди дози
нискомолекулярен хепарин.
Количествата обаче бяха
предназначени за болниците.

Със заповед на здравния
министър от 18 декември е
спрян износът на 5 медика-
мента, сред които са и споме-
натите нискомолекулярни хе-
парини. Очевидно, въпреки
хвалбите на властта и опити-
те й да внуши, че нещата са
под контрол, недостигът на
нискомолекулярните хепари-
ни в аптечната мрежа
продължава и поставя в риск
здравето на много бременни
жени у нас.

В първата седмица на Новата го-
дина в бюрата по труда са регистри-
рани 15 731 души, сочат данните на
НСИ, който води седмична статисти-
ка от 3 февруари 2020 г. В същия
период наетите са над 4,5 пъти по-
малко - едва 3346 души. Най-много
безработни - 1065, са регистрирани
в Пловдив и Варна (961 души), а в
София са най-много наетите през сед-
мицата - 440 души, следвани от Бла-
гоевград с 269.

Предишният голям ръст на безра-
ботни бе в периода 29 ноември-6 де-
кември 2020 г., когато регистрира-
ните на борсата бяха 14 257, а на-
етите - едва 3473. През целия декем-
ври освободените от работа бяха
около 3 пъти повече от наетите.

Според е-Трудова борса на сайта
на Агенцията по заетостта към 12
януари в бюрата по труда има заяве-
ни 7009 свободни работни места.

В понеделник министърът на тру-
да и социалната политика Деница Са-

Столичната община е на път да
абдикира от почистването на София.
В момента то е поето основно от
частни фирми, а общинското друже-
ство “Чистота-Искър” се занимава
със сметоизвозването само на един
район - “Красна поляна”. Управлява-
щите обаче предлагат предметът му
на дейност да се промени и то да се
занимава и със строителни и ремонт-
ни дейности. Името също се сменя
на “Софекострой”.

“По този начин Столичната общи-
на си отваря врата и постепенно ще
се опита да превърне “Чистота-
Искър” в дружество по строителст-
вото, с което окончателно ще се отка-
же общинска фирма да поеме функци-
ите по почистване на града”, комен-
тира пред ДУМА Милка Христова,
общински съветник от БСП. Социа-
листите настояват парите за чистота-
та да се харчат от общинско дружест-
во, вместо да се раздават на външни

Новата система за
таксуване в градския
транспорт на София,
известна като тикет си-
стема, която ще струва
на столичани над 100
млн. лева, ще бъде вне-
дрена половинчато от
средата на годината със
закъснение от 4 месе-
ца. Това стана ясно при
представянето й от
Центъра за градска мо-
билност пред общински
съветници от комисия-
та по транспорт към
СОС. Оказа се, че от
един месец работи ви-
деонаблюдението във

СНИМКА БГНЕС

Жена пострада, след като лек автомобил “Рено” скъса
мантинелата и след това се блъсна на Е-79 край Благоевград.
Пострадалата е транспортирана в болница с охлузни рани

Само за седмица има нови
над 15 хиляди безработни

чева обяви безработица от 6,7% и
обясни, че мнозина били уволнявани
и назначавани при един и същи рабо-
тодател, за да се ползват обезщете-
ния. Тя призна, че “в много случаи
подкрепата бе неадекватна”, което
било причина за подобни действия.

От началото на годината по мяр-
ката “Запази ме” работниците от за-
творени бизнеси ще получават ком-
пенсация от 75% от осигурителния
им доход, ако по трудов договор са
работили на 8-часов работен ден и 5-
дневна седмица. Предвижда се те да
имат право на компенсацията за не
повече от 60 дни в рамките на кален-
дарната година, в която са ползвали
неплатен отпуск във връзка с нало-
жени ограничения. Заявленията за
изплащане на средства за периода от
29 октомври до 31 декември 2020 г.
продължават да се приемат, но ще се
финансират по досегашния ред за из-
плащане до 24 лв. за пълен работен
ден.

Новата тикет система е готова,
но само наполовина

Деси ВИОЛЕТОВА
всички превозни средст-
ва, до месец ще зарабо-
тят и валидаторите в
тях, но самата тарифна
политика, която е ис-
тинската цел на систе-
мата, ще започне да се
обсъжда едва след 6
месеца. Тогава ще се
обобщят събраните
данни от камери и ва-
лидатори и на базата на
тях общинските съвет-
ници ще започнат да
обсъждат на какви цени
ще са новите докумен-
ти за пътуване.

Един от възможните
и най-обсъждани вари-
анти е цената да зависи
от времето, прекарано
в превозното средство,

но не е ясно дали най-
евтиният билет ще
струва 1,60 лева.
Въпреки че са далече от
внедряване на цялата
система за таксуване,
от ЦГМ побързаха да
се похвалят, че до сед-
мици столичани ще мо-
гат да си купуват пре-
возни документи през
телефон, дебитни или
кредитни карти само
чрез доближаване до
валидаторите. По-късно
разплащането ще е
възможно и през уеб-
портал. В превозните
средства вече има, ос-
вен камери, валидатори
и паник бутони за шо-
фьорите.

Деси ВЕЛЕВА

Столичната община абдикира
от почистването на София

оператори. На практика това намере-
ние се саботира окончателно, заяви
Христова. Тя подозира, че на новото
дружество общината ще предоставя
обществени поръчки без конкурс, а
то ще превъзлага дейностите на по-
дизпълнители. “Смяната на името ще
реши ли проблемите, които
съпътстват работата на дружеството,
като лошите търговски и управленски
практики, поради което то бе дадено
на прокуратурата и то от самия кмет
Йорданка Фандъкова”, пита Милка
Христова.

Общинските съветници от БСП
няма да подкрепят и бизнес-плана на
новото дружество. Според тях в него
няма конкретика, липсва анализ на
проблемите, а е формално изпълне-
ние на закона. В него например е
записано, че ще се купува нова техни-
ка, но не е обяснено дали тя ще е
строителна или почистваща.

ДУМА припомня, че през послед-
ната година “Чистота-Искър” ремон-
тира сектор “Примати” в зоопарка,
42 детска градина, детски площадки,
пешеходни алеи и др.
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Автобуси до София - само от
градове с над 30 хил. жители
Задава се поскъпване на билетите

Автобусни линии до големите гра-
дове ще има само от общински центро-
ве с население над 30 хил. души. Това
предвиждат промени в наредбата за
транспортните схеми, публикувани за
обществено обсъждане. Ако те се при-
емат, примерно от градове като Дряно-
во няма да има директна линия до Со-
фия, а хората от този град ще трябва да
отидат до Габрово или Велико Търно-
во и оттам да хванат автобус до столи-
цата. Градове с над 30 000 души насе-
ление са например Сандански, Петрич,
Казанлък, Дупница, Свищов. От Сан-
дански ще може да се открие автобусна
линия, но превозвачът няма право да
спира в Благоевград, за да вземе пътни-
ци оттам, обясняват от Изпълнителна-
та агенция “Автомобилна администра-
ция”. Според сегашните разпоредби от
всяко населено място може да се пусне
автобусна линия до голям град. Мина-
лата година в Закона за автомобилните
превози бяха въведени междуобластни
транспортни схеми. Ако бъдат разпи-
сани промените в наредбата, то поне
половината от маршрутните разписа-
ния от републиканската ще минат в
междуобластните транспортни схеми.
Според наредбата те свързват населе-
ни места от две съседни области, без да
правят връзка между областните цент-
рове. Републиканската и междуобласт-
ните транспортни схеми се утвържда-

ват от министъра на транспорта.
Промените ще оставят в републи-

канската схема 1000-1200 маршрутни
разписания, от които една трета ще
бъдат спрени заради изискванията за
брой население. В момента съществу-
ват над 200 маршрутни разписания.
При влизане в сила на новите изисква-
ния вече сключените договори за об-
служване на автобусни линии ще дей-
стват до края на срока им. Всяко насе-
лено място трябва да има транспортна
свързаност минимум с общинския
център, предвиждат още промени в
наредбата. Това изискване се въвежда
след множество сигнали от жители за
липса на превози. Нова автобусна ли-
ния или нов курс по съществуваща се
открива само след проучване на потока
от пътници. Смята се, че така ще се
ограничи необоснованото разрастване
на транспортните схеми при липса на
достатъчно пътници и нерентабилност-
та на автобусните линии.

Промяна на републиканската схема
с разписания пак с места с над 30 000
души население бе пробвано да се на-
прави в края на 2010 г. в Закона за ав-
томобилните превози, но след сериозни
спорове в парламента тя не бе приета. В
същото време автобусните компании се
канят да вдигат цените на билетите за
градските и междуградските превози.
Причината са намалелите приходи от

превоз на пътници на фона на все по-
високите разходи заради коронавируса.
Наред с тях растат и разходите за пер-
сонал след увеличението на минимална-
та заплата на 650 лв. от 1 януари, което
е довело до повишаване на средното
възнаграждение в бранша, а с това и на
размера на осигурителните вноски.

“Цената на билетите е фиксирана
там, където фирмите имат договори с
общините за извършване на превоз на
пътници. Докато тези договори дейст-
ват, промяна няма да има. Но на много
места предстоят процедури по догова-
ряне и ще бъдат определени нови цени,

Регистрираните земеделски производители, чиито площи са
пострадали от проливните дъждове (включително от преливане
на язовири, скъсани диги и други подобни), могат да подадат
заявление за обследване при настъпили неблагоприятни съби-
тия, съобщиха от МЗХГ. На база на издадения протокол от об-
следването производителите могат да получат обезщетение за нане-
сените щети. При настъпило неблагоприятно климатично събитие
в срок до 10 работни дни от възникването му всеки земеделски
стопанин може да подаде писмено заявление за извършване на
наблюдение на площите, засети със земеделски култури. Заявлени-
ята се подават в Общинските служби по земеделие по местонахож-
дение на имотите. Обследванията на засегнатите площи се извършват
от постоянно действащи експертни комисии, които са назначени
със заповед на директорите на Областните дирекции “Земеделие”.

съобразени със сегашната обстановка”,
коментира Магдалена Милтенова от
Конфедерацията на автобусните превоз-
вачи. Браншовиците не се ангажират да
кажат с колко ще бъде поскъпването на
билетите за пътуване с автобус. “Не
може да предвидим какво предстои, це-
ната е пряко зависима от пътнокопото-
ка, от разходите за горива и материали.
Автобусните превозвачи от години
задържат цените на билетите на мини-
мални нива, докато през последните ме-
сеци всички стоки поскъпват. Един хляб
вече масово струва повече от 1 градски
билет”, посочи Милтенова.

Очакват Зелената сделка да
увеличи енергийно бедните у нас

Собственици на наводнени
ниви могат да кандидатстват
за обезщетение

При прилагането на Зелена-
та сделка в България делът на
енергийно бедните ще нарасне
многократно. Това ще бъде едно
от основните ни предизвикател-
ства в следващите няколко годи-
ни, когато бъдат затворени ми-
ните от “Марица Изток”, комен-
тира пред БНР икономическият
съветник в КТ “Подкрепа” Ваня
Григорова. В момента българи-
те са на първо място в ЕС по
невъзможност да си отопляват
жилищата, показват данни, пуб-
ликувани от Евростат. 30,1% от
населението в страната е имало
такъв проблем през 2019 г. Бълга-
рия неизменно оглавява класаци-
ята от последните години по този

показател. “Това място на Бълга-
рия е стандартно. Още през 2016
г. писахме доклад анализ за енер-
гийната бедност. По правило
България е на първо място по
дял на хората, които не могат да
отопляват домовете си. Една от
причините според енергийните
специалисти е това, че у нас
твърде слабо е разпространено
централното отопление. Чудес-
но знаем неудовлетвореността на
българските граждани от топло-
фикациите, но за съжаление не
разбираме колко ключова е тази
услуга, за да можем да повишим
броя на хората, които са в състо-
яние да се отопляват адекватно”,
каза Григорова.

Пишат план за въвеждане на еврото от 2024 г.

“Очакванията ни са стра-
ната да се присъедини към
еврозоната през 2024 г. Ос-
новните задачи на българско-
то правителство по пътя към
постигането на тази цел са
свързани с изпълнението на
последващите ангажименти по
Пътната карта след присъеди-
няването на българския лев
към ЕРМ II, считано от 10 юли
2020 г.” Това заяви ми-
нистърът на финансите Кирил
Ананиев в интервю по време
на годишния форум на
Euromoney за Централна и
Източна Европа, който за
първи път в своята 26-годиш-
на история се провежда вир-
туално в периода 12-14 януа-
ри 2021 г., съобщиха от Ми-
нистерството на финансите.
Основна тема на форума са

финансовите и икономически-
те предизвикателства, пред
които се изправят страните от
региона. Финансовият ми-
нистър допълни, че за успеш-
ното членство в еврозоната е
необходима и добра подготов-
ка на всички стопански субек-
ти и обществеността за без-
проблемно и бързо премина-
ване от разплащания в левове
към разплащания в евро.

Министър Ананиев съоб-
щи, че е в процес на подго-
товка Национален план за
въвеждане на еврото в Бълга-
рия, в който детайлно ще
бъдат описани дейностите,
които трябва да се предприе-
мат от българските власти и
бизнеса за успешното въвеж-
дане на единната европейска
валута в страната. Към мо-

мента не се очертават според
него сериозни рискове от не-
изпълнение на някой от по-
етите ангажименти. Разбира
се, изпълнението на критери-
ите от Маастрихт е относи-
телно спрямо динамични па-
раметри, формирани от
държавите членки в еврозо-
ната, които е трудно да бъдат
прогнозирани в рамките на
настоящата несигурна среда,
уточни Ананиев. Пандемията
представлява много голямо
сътресение за световната и
европейската икономика, в
това число и за българската,
с много тежки социално-ико-
номически последици, но вяр-
вам, че тя няма да бъде фак-
тор за удължаване на престоя
ни в чакалнята на еврозоната,
заяви той.

СНИМКА БГНЕС

Кирил Ананиев
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Над 60% от земеделските стопанст-
ва в страната са изчезнали за последни-
те 10 години, сочат предварителните
данни от преброяването им, съобщи
Николай Маринов от главна дирекция
“Земеделие” в Министерството на зе-
меделието,  цитиран от БНР. Драсти-
чен спад има и в броя на личните сто-
панства тип “заден двор”. Преброява-
нето на земеделските стопанства е ос-
нова за формиране на политиките в
сектора, за който Европейският съюз
отделя близо 40 на сто от общия си
бюджет. Преброяване на земеделските
стопанства се прави в европейските
страни членки на всеки десет години.

“Земеделските стопанства, които
бяха анкетирани, са над 200 хиляди. От
тези 200 хиляди около 130 хил. земе-
делски стопанства се оказа, че са дейст-
ващи. При предишното преброяване
бяха около 360 хиляди”, уточни Мари-
нов. Тенденцията обаче е към увелича-
ване на обработваемите площи и запаз-

През ноември
2020 г. по време на
продължаващата епи-
демична обстановка в
страната са функцио-
нирали 1 509 обекта
с над 10 легла - хоте-
ли, мотели, къмпинги,
хижи и други места
за краткосрочно на-

Държавният газов до-
ставчик “Булгаргаз” предло-
жи на енергийния регулатор
да утвърди поскъпване на
природния газ за вътрешния
пазар с малко под 8 на сто
от февруари 2021 г., с което
на практика бе сложен край
на няколкомесечното нама-
ление на цените. От друже-
ството правят прогноза и
очертаващото се увеличение
на цената от 1 март е 4,5 на
сто. Внесеното заявление за
февруарската цена е за 28,92
лв./MВтч (без цени за
достъп, пренос, акциз и
ДДС) за топлофикационни-
те и газоснабдителните дру-

Над 60% от земеделските
стопанства у нас изчезнали
за десет години
130 хил. ферми работят сега, при предишното преброяване били 360 хиляди

ване броя на животните, което означа-
ва, че стопанствата у нас се окрупня-
ват и едрото земеделие е в ръцете на
много по-малко фермери. По все още
неофициални данни рязко е намалял и
броят на личните стопанства, което
вероятно се дължи на завишените изи-
сквания за биосигурност или на това,
че хората крият информация за живот-
ните, отглеждани в “задния двор”.

В преброяването са участвали стопа-
ни, които притежават общо 1903 000 ха
използвана земеделска площ, 253 000
говеда, 587 000 овце, 116 000 кози. 2 740
от стопаните са участвали в онлайн пре-
брояването. До края на кампанията оста-
ва да бъдат преброени още близо 49 хил.
стопанства. Най-голям е броят на анке-
тираните стопанства в областите Благо-
евград, Пловдив и Пазарджик, а относи-
телният дял на въведените в информаци-
онните системи данни от стопанствата е
най-висок в областите Силистра, Ловеч,
Бургас, Стара Загора и Смолян.

С българско свинско
месо се задоволяват 40%
от потреблението, каза
Полина Хаджистоева,
председател на Асоциа-
цията на свиневъдите в
България, в ефира на

Висши чиновници все пак
няма да могат да участват в бор-
довете на държавни компании.
Това гласи предложение за про-
мяна в Закона за публичните
предприятия, внесено от група
депутати от ГЕРБ начело с Кра-
симир Ципов. С това на практи-
ка отноно се въвежда забраната
главни секретари на Народното
събрание, на президента, на Ми-
нистеркия съвет, на министерст-
ва и ведомства да бъдат назнача-
вани в бордовете на търговски
дружества с над 50% държавно
или общинско участие.

Забраната бе въведена през
2019 г. чрез Закона за публични-
те финанси. Така всички друже-
ства с над 50% държавна собст-
веност, както и техните дъщерни
фирми трябва да провеждат кон-
курси за всяка позиция. Освен да
не заемат висши държавни
длъжности, към кандидатите има
изисквания да отговарят и на оп-
ределени критерии по отношение
на репутация и почтеност, обра-
зование, професионален опит и
умения.

Само 40% от свинското месо у нас са български
БНР. Тя добави, че почти
90% от фермите, които
бяха поразени от афри-
канската чума по свинете
през 2019 г., вече рабо-
тят. Производството на
свинско месо обаче не е

достигнало нивата отпре-
ди кризата. Преди панде-
мията от африканска чума
по свинете 70 процента
от месото на пазара са
билиот български произ-
водители.

“След пагубната 2019
година стигнахме до 30
процента задоволяване на
собствения пазар с
българско месо. В момен-
та е не повече от 40 про-
цента”, коментира Хаджи-

стоева. “Фермите получи-
ха европейска помощ, с
която подобриха биоси-
гурността в тях. Вирусът
обаче съществува в дива-
та природа и в 10 области
у нас още върлува зараза-

та. Единственият начин за
справяне със заболяване-
то е имунизацията на сви-
нете, тъй като при него
смъртността на животни-
те достига до 100 процен-
та”, посочи Хаджистоева.

Висши чиновници все пак
няма да са в бордовете
на държавните фирми

62,5% срив на приходите от нощувки
станяване, съобщават
от Националния ста-
тистически институт.

Броят на стаите в
тях е 45,7 хил., а на
леглата - 91,5 хиля-
ди. В сравнение с но-
ември 2019 г. общи-
ят брой на местата за
настаняване, функ-

ционирали през пе-
риода, намалява със
17,9%, а броят на
леглата в тях - с
15,8%. Общият брой
на нощувките във
всички места за на-
станяване, регистри-
рани през ноември
2020 г., е 311,6 хил.

или с 59,2% по-мал-
ко в сравнение със
същия месец на пред-
ходната година. При-
ходите от нощувки
през ноември 2020 г.
достигат 16 млн. лв.
или с 62,5% по-мал-
ко в сравнение с но-
ември 2019 г.

При гласуването на първо
четене на промените в закона
бе прието главните секретари,
ръководителите на бюджетни
организации или други длъжно-
стни лица, които се занимават с
финансово управление и кон-
трол по средства от ЕС, както и
тези чиновници, които отгова-
рят за обществените поръчки, да
могат да се включват в бордове-
те на държавни компании. Мо-
тивът за това бе, че въпросните
чиновници имат опит и експерт-
ност в управлението и контро-
ла на бюджетни средства. Това
било добра предпоставка за
ефективно управление на фи-
нансите на държавните пред-
приятия, особено когато те
изпълняват цели на публичната
политика или им е възложено
изпълнението на задължение за
извършване на обществена ус-
луга. Сега към предложената от-
мяна на гласуваната на първо
четене възможност те да участ-
ват в държавни бордове Ципов
и колегите му не посочват мо-
тиви.

Цените на природния газ тръгват нагоре
жества. Това е с два лева
повече от утвърдената от
Комисията за енергийно и
водно регулиране цена за
януари, която е 26,93 лв./
МВтч. Тази тарифа бе по-ви-
сока от заявената в началото
на декември стойност и така
поевтиняването на синьото
гориво се оказа по-малко.
Причината е в повишените
цени на петрола и на газа на
европейските борси.

Започналият от 1 януари
внос на азерски газ у нас е
причината все пак през този
месец суровината да е по-ев-
тина. Без него синьото гори-
во щеше да бъде по-скъпо

още от началото на годината.
Дружеството е успяло да
предоговори с азерската
СОКАР цените по сключения
преди години договор за вно-
са на 1 млрд. куб. м газ от
каспийското находище “Шах
Дениз 2”. То обаче отказа
подробности с мотива
търговска тайна. На европей-
ските газови борси, чиито
цени вече са част от форму-
лата за изчисляване на тари-
фата на руския газ у нас,
обаче е регистрирано над 16
процента повишение на стой-
ностите за периода 31 декем-
ври 2020 г.-8 януари 2021 г.,
посочват от дружеството.
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Наводнения в
Гърция и Сърбия

Множество части в Североза-
падна Гърция бяха засегнати от
наводнения, скални свлачища и други
бедствия заради дъждове и силни
ветрове, съобщи в. “Катимерини”.
Пътищата и реките в градовете
Янина и Арта се разчистват от
скали и отломки. Лошото време се
разпространява на юг и на изток с
проливни дъждове, мълнии и силни
ветрове в по-голямата част от
Йонийска област, Пелопонес и кон-
тинентална Гърция, включително
Атина и Солун. В Сърбия заради
някокодневните проливни дъждове е
обявено извънредно положение в ре-
дица общини, включително в Ниш,
Лесковац, Бойник и Власотинци.

Нидерландия
иззе сандвичите
на британски шофьори

Нидерландската телевизия засне
гранични служители, които конфис-
куват сандвичи с шунка и други храни
от шофьори, пристигащи от Велико-
британия. Такива са правилата след
Брекзит, на пътници извън ЕС е за-
бранено да внасят месо и млечни
продукти. На въпрос на изненадан
тираджия дали може да задържи
поне хляба от сандвичите, нидерланд-
ският служител му отговорил: “Не,
всичко ще бъде конфискувано - добре
дошъл в Брекзит, сър. Съжалявам”.
Великобритания напусна ЕС на 31
декември 2020 г.

Управляващата
партия печели
изборите в Казахстан

Партията “Нур Отан (“Светли-
ната на отечеството “) на бившия
президент Нурсултан Назарбаев
спечели изборите за Мажилис (долна-
та камара на парламента) със 71,09%
от гласовете. Партиите “Ак Жол”
(“Лек път”) (10,95% от гласовете) и
Народната партия на Казахстан
(9,10%) също влизат в парламента.
7-процентовната бариера е преодо-
ляна само от тях. Със 76-те си
мандата “Нур Отан” може да сфор-
мира свое правителство

Китайски влак-стрела
за сибирски студ

Китай представи нов високоско-
ростен влак, предназначен за изклю-
чително студен климат, съобщи Си
Ен Ен. Влакът CR400AF-G ще може
да се движи със скорост до 350 км/
час при температури до -40 градуса
по Целзий. Той ще се движи по ви-
сокоскоростна линия от Пекин до
североизточните дестинации, вклю-
чително до град Харбин, известен с
ежегодния фестивал на снега и леда.

До встъпването в
длъжност на новия прези-
дент на САЩ на 20 януари
се планират безредици във
всички 50 американски
щати. Това се твърди във
вътрешен бюлетин на ФБР,
цитиран от телевизия Ей
Би Си Нюз.

Разузнавателната служ-
ба  на САЩ е получила ин-
формация за група, призо-
ваваща за шурмуване на
местни и федерални прави-
телствени сгради, ако пре-
зидентът Доналд Тръмп
бъде отстранен от
длъжност преди 20 януари.
Групата планира действия
срещу държавни учрежде-
ния и в деня на клетвата на
Джо Байдън във Вашинг-
тон, гласи съобщението.

Според ФБР са иденти-
фицирани 29 лица и акаун-
ти в социални мрежи на
лица, които са влезли неза-
конно в Капитолия. Служ-
бата преглежда близо 45
000 материала, за да уста-
нови всички участници.

Полицията е посъвет-
вана да усили охраната на
държавни сгради след
щурма на Капитолия на 6
януари от привърженици
на Тръмп.

Социалната мрежа “Ту-
итър” обяви, че е блокирала
“повече от 70 000 профи-
ла”, свързани с крайнодяс-
ната конспиративната тео-
рия QAnon. Според нея
Тръмп е лидер на тайна вой-
на срещу глобален либера-
лен култ към педофилите.
Заради риск от “по-нататъ-
шно подбуждане към наси-
лие” е премахнат и про-
филът на Тръмп. “Тези про-
фили бяха въвлечени в спо-
деляне на вредно съдържа-

ФБР очаква масови
размирици в САЩ
Тръмп въведе извънредно положение
във Вашингтон заради инаугурацията на Байдън

Европейската агенция по
лекарствата (ЕМА) е в пред-
варителни разговори с про-
изводителя на руската вакси-
на срещу коронавируса
“Спутник V”. Това съобщи
говорител на Еврокомисията
като уточни, че Русия не е
подавала искане за продажби
в ЕС. Преди седмица Влади-
мир Путин и Ангела Меркел
обсъдиха възможности за
производство на руската вак-
сина в Европа.

Междувременно ЕМА
съобщи, че ще разгледа канди-
датурата за употреба на вак-
сината на “АстраЗенека” и
“Оксфордския университет”

Агенцията на ЕС за
борба с измамите ОЛАФ
разследва граничната
служба Фронтекс, потвър-
ди говорител на службата
пред немското сп. “Шпи-
гел”. Той облаче не даде
подробности, защото раз-
следването все още
продължава. Според изда-
нието “Политико”, което
се позовава на четирима
анонимни служители на
ЕС, разследването е за
предполагаеми “тормоз и
неправомерно поведение
на най-високо ниво” и не-
законни отблъсквания на
мигранти, които “Шпигел”

Разследват Фронтекс
заради бежанците

ЕС преговаря за „Спутник V”,
„АстраЗенека” чака лиценз

Израел строи селище на
Западния бряг край Елрусалим.
Премиерът Бенямин Нетаняху
разпореди да се изградят
800 малки жилищни блокове
в района, което предизвиква
недоволство сред палестинците

разкри през октомври.
Списанието заедно с ме-
дийни организации и изда-
ния разкриха, че Фронтекс
участва в т. нар. отблъск-
вания на мигранти в Егей-
ско море. Нейни служите-
ли спират там бежански
лодки, преди те да допла-
ват до гръцките острови, и
ги предават на гръцката
брегова охрана. След това
гръцките граничари редов-
но изтласкват бежанците
обратно в морето. Това е
нарушение на междуна-
родното право, а шефът на
службата Фабрис Лежери
е бил информиран.

на 29 януари. Тандемът пода-
де документи за одобрение
във вторник, а агенцията
трябва да прецени дали вакси-
ната е ефективна и безопасна
преди Еврокомисията да я раз-
реши за употреба. Ваксината
на “АстраЗенека” е с ефектив-
ност от 70% и е с различна
технология от вече одобрени-
те. ЕС е резервирал 400 млн.
дози от нея.

Словакия обяви, че ще ор-
ганизира масови тествания на
населението всеки уикенд. Ав-
стрия пък обяви, че въвежда
задължителна електронна ре-
гистрация за всички влизащи
в страната от 15 януари.

ние, свързано с QAnon, и
бяха посветени предимно
на разпространението на
тази конспиративна тео-
рия”, допълниха от социал-
ната мрежа. Социалната
мрежа “Туитър” беше пред-
почитано средство за кому-
никация от президента,
където той имаше 88 млн
последователи.

“Фейсбук” също закри
профила на Тръмп до края
на мандата му.

Междувременно репуб-
ликанците в Конгреса на
САЩ блокираха приемане-
то на резолюция на демо-
кратите, с която вицепрези-
дентът Майк Пенс се при-
зовава да обяви Тръмп за не-

дееспособен и да поеме пре-
зидентските задължения до
заклеването на Байдън за
държавен глава. Това при-
нуди конгресмените в Ка-
марата на представителите
от Демократическата пар-
тия да започнат процедура
за отстраняване на прези-
дента заради “подстрекава-
не към метеж”.

В същото време Тръмп
и Пенс са се срещнали в
понеделник в Белия дом и
са се договорили да
продължат да работят до
края на мандата си.

Междувременно Доналд
Тръмп обяви извънредно по-
ложение във Вашингтон от
11 до 24 януари, за да се

гарантира сигурността пре-
ди церемонията по встъпва-
нето на длъжност на новия
президент. Решението ще
позволи на федералните вла-
сти ускорено да се подгот-
вят за инагурацията, насро-
чена за 20 януари. Властите
решиха да започнат да затя-
гат мерките за сигурност
шест дни преди графика. Ад-
министративните комплек-
си, магазини и заведения за
обществено хранене, разпо-
ложени в близост до Белия
дом и Конгреса ще бъдат за-
творени, а Националната
гвардия на САЩ може да из-
ползва до 15 000 от своите
войници за поддържане на
сигурността в столицата.

СНИМКА БГНЕС

Дейвид Сисилин от Демократическата партия в Камарата
на представителите, разговаря с журналисти, след като с други конгресмени
е внесъл предложението за отстраняването от длъжност на Доналд Тръмп
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1849 - РАЖДА СЕ КОНСТАН-

ТИН ЙОВАНОВИЧ, АВСТРИЙ-
СКИ АРХИТЕКТ С БЪЛГАРСКИ
ПРОИЗХОД (УМИРА 1923 Г.).
През най-активните си години
работи в София и Белград. Създа-
тел е на първия и основен проект
на сградата на Народното събра-
ние в София, тържествено от-
крита на 25 ноември 1884 г.

1851 - В КОПРИВЩИЦА СЕ РАЖДА ТОДОР
КАБЛЕШКОВ, РЕВОЛЮЦИОНЕР (УМИРА 1876
Г.). Автор на Кървавото писмо,
белязало началото на Априлско-
то въстание. По негова заповед
камбаните възвестяват бунта
на 20 април 1876 г. Радостта
от свободата е кратка, въста-
нието е потушено в кръв. Каб-
лешков е заловен и подложен на
мъчения в Ловешкия затвор. На
път за затвора в Пловдив отнема револвера на
едно от водещите го заптиета и се застрелва.
На тази дата през 1845 г. се ражда Васил Пет-
лешков - революционер, участник в националноос-
вободително движение. Председател на револю-
ционния комитет в Брацигово за Априлското
въстание. Той занася в Брацигово и Пещера Кърва-
вото писмо, написано от Каблешков.

1880 - РАЖДА СЕ АЛЕКСАНДЪР МОРФОВ,
КОМПОЗИТОР, ПОЕТ, ПУБЛИЦИСТ (УМИРА
1934 Г.). Участник в Балканската
война, Междусъюзническата вой-
на и Първата световна война.
Автор е на повече от 40 военни
марша и патриотични песни, на
либретото на операта “Запустя-
лата воденица” на маестро Ге-
орги Атанасов и др. Изобретател
е на нов вид флейта, която се
произвежда от италианската фирма “Рампони”
и на нов инструмент - орфеин (с тембър на виола
и виолончело).

1915 - ПРОЖЕКТИРАН Е ПЪРВИЯТ БЪЛГАР-
СКИ ИГРАЛЕН ФИЛМ.
“Българан е галант” е чер-
но-бял и ням. Сценарист,
режисьор и изпълнител на
главната роля е Васил Ген-
дов. Оператор на лентата
е Гаетано Пиа де Флорес, а
актьори - Мара Миятева-Липина, Антон Делбело
и Методи Станоев. Васил Гендов е основополож-
ник на българското филмово изкуство. С решение
на МС 13 януари е обявен за професионален праз-
ник на работещите в киното.

1925 - РАЖДА СЕ ГЕОРГИ КАЛОЯНЧЕВ (КА-
ЛАТА), АКТЬОР (УМИРА 2012 Г.). Започва карие-
рата си в Народния театър,
но скоро преминава в трупа-
та на Сатиричния театър.
Дебютира в киното с филма
“Утро над родината” (1951).
Има над 50 години във фил-
мовата индустрия, а сред
най-популярните творби с
негово участие са “Специалист по всичко”, “Бай
Ганьо заминава за Европа”, “Неочаквана вакан-
ция”, “Бон шанс, инспекторе!” и др. Носител на
десетки награди.

2009 - УМИРА ВЪЛКАНА СТОЯНОВА, НАРОД-
НА ПЕВИЦА (Р. 1922 Г.).
Изпълнителка на народни
песни от тракийския край.
Солистка в Държавния ан-
самбъл за народни песни и
танци (дн. Национален фолк-
лорен ансамбъл “Филип Ку-
тев”). Преподавател в Средното музикално учи-
лище в гр. Котел (от 1974). В репертоара си има
над 500 народни песни, сред които “Нягол на
Милка думаше”, “Алтанлъ Стоян войвода”, “Димо
на Рада думаше”, “Яна цвете брала” и др.

Тъжна годишнина

Водевил пред избори

Като невзрачен воде-
вил по елементарен сце-
нарий с преиграващи ак-
тьори премина участие-
то на ГЕРБ в президент-
ските консултации за из-
бори в условията на пан-
демия. Продуцентите на
Борисов спретнаха пред
камерите нагло и неско-
посано представление по
примера на лековатия
сценичен жанр от Сред-

новековието за забавле-
ние и поучаване на про-
столюдието. В намерени-
ето си обаче да саботи-
рат отговорната държав-
ническа инициатива на
Радев, Борисовите емиса-
ри сами станаха за смях.

В гербаджийската
оперета главните роли
бяха поверени на насто-
ящите фаворитки на пре-
миера - Караянчева и Да-
риткова. В поддържаща-
та роля бе вицето му
Дончев. Радев бе “разпер-
душинен” не от кого да
е, а от парламентарна
шефка, в чийто капацитет
се усъмни и лидерът й в
“оня запис”. Кърджалий-
ската дама се нахвърли
на президента, че искал
да унищожи ГЕРБ, толе-
рирал незначителните
партийки извън парла-
мента, които с неговата

помощ подкопавали дове-
рието в иначе честните и
демократични избори в
България, които докара-
ли три пъти ГЕРБ на
власт. Ама не партията
им ги организирала, а ин-
ституциите... Известната
със словесните си гафо-
ве Караянчева дори посъ-
ветва държавния глава да
си мери приказките, че да
не станем като САЩ.
Неуместното й сравне-
ние на Радев с автори-
тарния и психически не-
стабилен Тръмп направо
прозвуча комично. На
фона на всеобщите за-
ключения дори и в Евро-
па, че самият Борисов е
като лош клонинг на
Тръмп.

Дариткова пък се
оказа спец по изборно за-
конодателство и се по-
хвали с внесените преди

дни от ГЕРБ поправки за
подвижни секции за ка-
рантинираните. “Светата
Троица” в ГЕРБ пламен-
но хукна да заклеймява
като “екзотични”, “аб-
сурдни” и “невъзможни”
предложенията на прези-
дента и опозицията да се
въведе видеонаблюдение
при преброяването на
бюлетините, а българите
зад граница да могат да
гласуват по пощата. Не
можело, не ставало,
късно било, трудно било,
заоправдаваха се герба-
джиите. Наложи се Ра-
дев да припомни как в
края на мандата са “има-
ли време” за нова Кон-
ституция и да им
разтълкува призива на
бившия им ортак Цвета-
нов за предизборни ро-
кади на полицейските
шефове.

Ростислава ИВАНОВА

От стр. 1

Това върна и земеде-
лието в 30-те години при
дребните собственици на
ниви от по 5-6 декара. Те
отидоха в ръцете на мно-
жество наследници, кои-
то нямаха намерение да
се връщат на село. Ни-
коя източноевропейска
страна не направи така-
ва глупава земеделска
реформа. Сега България
е вносител на всички
онези плодове и зеленчу-
ци, които е изнасяла. В
края на “омразния кому-
низъм” имаше 10,5-11
милиона овце, България
изнасяше агнешко на три
континента (парадокс, но

при комунизма по Гергь-
овден агнешкото беше де-
фицитно, всичко отиваше
за износ, да носи валута,
за да покрива харчовете).
Сега в страната има по-
малко от 1,5 милиона
овце. Но на Гергьовден
агнешко има, дори внос-
но от Нова Зеландия.

В политическо умо-
помрачение създадени-
те ликвидационни съве-
ти извършиха безпреце-
дентно в историята
престъпление, като уни-
щожиха крупните живот-
новъдни ферми и аграр-
ни комплекси. Големите
държавни кооперативи
бяха закрити и до-
битъкът бе върнат на

голям брой дребни соб-
ственици, които нямаха
нито намерение, нито
възможност да се грижат
за тях. Липсваше работ-
на ръка, изкупните цени
на продукцията се сри-
наха. Отделен бе про-
блемът и с липсата на
храна за животните.
Всичко това наложи раз-
продажбата, масовото
клане на високопродук-
тивни животни и износа
на животни и месо на
относително ниски цени.

30 години след нача-
лото на промените рав-
носметката в българско-
то животновъдство е
трагична. Броят на едрия
добитък в България през

1990 г. е бил 2 350 000,
а към момента е 568 000.
Спадът при козите и ов-
цете е още по-голям - от
18 000 000 до около 1,5
милиона. От 1989 г. бро-
ят на свинете е намалял
7 пъти, а птиците са 2
пъти по-малко.

През последните де-
сет години на власт е
друг “антикомунист”,
който освен всичко дру-
го направи земеделието
от латифундистки тип.
При него малко на брой
много богати хора
държат голяма част от
земята. Затова не трябва
да се учудваме, че дреб-
ните производители из-
чезват.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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Какви реформи
са нужни у нас?

За да се развива България, ни трябва промяна
на политическия и икономическия модел

Преди 30 години нашият народ, макар
и с изненада, посрещна демокрацията с
голяма надежда, романтика и известна доза
наивност. Той не беше наясно какво губи
и какво печели, но оптимизмът му бе ог-
ромен. Мнозинството българи нямаше
представа какво се крие зад измамната
формула за пазарна икономика - една от
характеристиките на капитализма.

Със задружните усилия на народа и
избраните от него по демократичен път
политически водачи за три десетилетия
България е може би единствената страна
в Европа, която постигна връщане на
изходните си социално-икономически
позиции отпреди войната. И преди Вто-
рата световна, и в края на прехода след
1989 г. по общ индекс на развитие стара-
ната ни е на последно място в Европа.
По никакъв начин не може да се оправ-
дават преходът и начинът, по който бяха
пропилени след 1989-а социално-иконо-
мическите постижения на социализма.
Колкото и да оспорват периода преди
1989 г., през него България успява да
догони средното равнище на развитие на
европейските общества. Вместо с прием-
ственост и съгласие да надгради постиг-
натото, обществото го разруши и изхаби
напразно енергия в конфронтации и про-
тивоборство. С малки изключения (рес-
титуцията) всички кардинални решения
по време на прехода не бяха взети само-
стоятелно, а под външно влияние.

Политиците на прехода не можаха да
преодолеят идеологическите си пред-
разсъдъци и комплекс за малоценност,
ирационално политизираха икономичес-
ката трансформация, като безрезервно и
стриктно спазваха неолибералния морал
за икономическо развитие, най-вече по
отношение на собствеността, което до-
веде до дълбоки деформации и диспро-
порции в развитието ни.

България е типичен пример за отри-
цателно въздействие на двете крайнос-
ти в използването на формите на соб-
ственост. За последните 80 години от

Петър КАРЛУКОВСКИ
100 процента държавна собственост по
времето на социализма след 1989 г. се
хвърлихме в другата крайност - 93%
частна собственост и

тотално отричане
на ролята на държавата

в икономическата сфера.
Това е една от основните причини

днес България да е изправена пред не-
преодолими социални неравенства и не-
сигурност. Обезсилена от материални
активи, държавата самоограничи социал-
ната си роля и я постави в силна зависи-
мост от желанието и волята на национал-
ния и наднационалния капитал да инвес-
тира избирателно само в сектори, които
носят бързи и лесни печалби. Брутният
ни продукт се формира не от производ-
ство, а главно от услуги и търговия.
Страната е принудена да разчита пре-
димно на външни инвестиции, които по
правило не отговарят на националните
интереси и цели за увеличаване на наци-
оналното богатство и за по-добър живот
на българското общество.

Ходът на съвременното развитие на
България я изправя отново пред необхо-
димостта, както след войната, да изгражда

собствено българско
производство

със собствена добавена стойност, с ко-
ято да участва в международното разде-
ление на труда. Ако не намери сили да
го направи, ще си остане страна с коло-
ниална икономическа структура. Епиде-
мията с коронавируса показа колко е
важно българската икономика да разпо-
лага и със собствени производствени
мощности и развита собствена произ-
водствена ниша на външните пазари,
която да я прави по-независима от
външни поръчки и сътресения.

Резултатите от прехода показват, че
използваният политико-икономически
модел за развитие е изчерпан. Нещо по-
вече - той се превръща в пречка за уско-
рено и догонващо развитие и приближа-
ване към средноевропейското равнище.
Това забавя успеха на всяка бъдеща на-

ционална цел за ускорено развитие на
България. При сегашния политически и
икономически модел е почти невъзмож-
но да се проведат реформи, като се за-
почне от Конституцията и се завърши с
който и да е сектор от икономиката и
социалните системи. А без реформи и
регулярно настройване на отделните си-
стеми към променящата се действител-
ност не може да има напредък.

Партиите се страхуват от реформи,
защото всяка реформа е болезнена и за-
страшава тяхното политическо влияние
и претенциите им за властта. Постигане-
то на съгласие е изключително трудно,
защото всяка партия има противополож-
но идеологическо виждане за развитието
на страната. Допълнителен фактор са
олигархичната форма на функциониране
на демокрацията и подчинените  медии,
които, вместо да работят с опозицията
като коректив на властта и на злоупотре-
бите с публични средства, в голямата си
част изпълняват проправителствени
поръчки. Всичко това изкривява и блоки-
ра демократичния процес и го дискреди-
тира в очите на избирателите. Затова,
въпреки демократичния избор, доверие-
то в институциите е ниско, защото реше-
нията им не защитават справедливо об-
ществения интерес.

В резултат на надценената роля на
частната собственост страната ни е до-
ведена до

дълбоки деформации
и диспропорции

в социално-икономическото и духовно-
то си развитие и е в демографски срив.
В цели райони няма поминък, те се обез-
людяват, а социалната инфраструктура
е заплашена от ликвидация. Обективни-
ят анализ на прехода и резултатите от
него категорично показват, че политиче-
ската настройка и икономическата база
не отговарят на необходимостта от ус-
корено и балансирано развитие на стра-
ната, за да се задържи и развива най-
важният капитал - човешкият. Само ще
спомена тук спешната необходимост от
въвеждането на прогресивен данък вме-
сто плоския, който носи изгода единст-

вено и само на богатите.
Рестартът на България трябва да за-

почне с реформа на политическата сис-
тема. Реформата на политическото уст-
ройство на най-висше централно ниво
трябва да осигури по-балансирано раз-
пределение на функциите на отделните
институции и засилване на взаимния им
контрол. Така, както са отредени в Кон-
ституцията, те са твърде самостоятелни
и трудно подлежат на контрол. Свидете-
ли сме колко трудно и често фиктивно
парламентът контролира МС, а прези-
дентът е доста изолиран от управлени-
ето. Такава промяна ще създаде предпо-
ставки за засилване на вертикализация-
та в управлението на държавата за смет-
ка на действащия превес на хоризонтал-
ното управление, което води до колек-
тивна безотговорност.

“Наказанието” на политиците от из-
бори на избори не е достатъчно, защото
зад демократичния процес практически се
прикрива или размива личната отговор-
ност за предлаганите, вземаните и про-
карваните решения през колективните
органи. За повишаване на ефективността
в държавното управление е необходимо

ново разпределение
на правомощията

на парламент, президент, правителст-
во и съдебна власт. Както и стабили-
зиране на законодателството и него-
вото приложение.

Реформата на централно ниво трябва
да обхване и регионалните нива. Ново
териториално деление, структурна, функ-
ционална и финансова децентрализация.
Това включва трансфериране на права и
отговорности от МС и министерствата
към регионалните нива. Децентрализаци-
ята ще освободи органите на централно
управление от несвойствени функции и
ще им създаде възможност да изпълняват
истинското си предназначение - да раз-
работват стратегии и да формулират
политики за дългосрочно развитие на
страната съобразно динамично променя-
щите се обстоятелства.

Икономическата база също се нуж-
дае от сериозни корекции и нова наст-
ройка, която да отговаря на главната цел
- ускорено развитие и балансиране на
социалните отношения. Трябва да се
преосмисли идеологически фаворизира-
ната роля на частната собственост и да
се въведе по-голяма ангажираност на
държавата в икономиката на централно
и на общинско равнище. Виждаме теж-
ките последици от либералното разби-
ране, че пазарът е всичко, че всичко е
стока - в образованието, здравеопазва-
нето, културата. Духовните и човешки-
те ценности не може и не трябва да
бъдат обект на пазарни отношения.

Очевидно е и опитът го показва, че
където частният капитал няма интерес да
инвестира, за да се балансира икономи-
ческото развитие на страната, е необхо-
дима планова намеса на държавата с
политика за държавни инвестиции, за
създаване на поминък и социална инфра-
структура. В това отношение България е
твърде закъсняла. Трябва постепенно да
се коригират диспропорциите между
държавна, частна и кооперативна собст-
веност и да се балансира тяхната роля и
значение за регулиране на социалните
отношения. Държавата трябва постепен-
но да си върне изгубените позиции в
областта на природните ресурси, в струк-
туроопределящи сектори като енергети-
ката и социалната инфраструктура. Из-
менението в съотношението на собстве-
ност ще засили взаимната конкуренция и
ще се създадат предпоставки за изграж-
дане на смесена икономика. Това ще раз-
шири реалната конкуренция и инстру-
ментите за регулативни и контролни
функции на държавата в управлението
на социалните и обществените процеси.

Големият въпрос днес е дали е по
силите и възможностите на партиите обек-
тивно да преосмислят и преоценят резул-
татите от прехода и досегашния модел.
Или просто ще продължат политическото
боричкане на дребно за властта.
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Õ‡ 13 ˇÌÛ‡Ë 2021 „. (Òˇ‰‡) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ÔÓ‰ÏˇÌ‡ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ Ì‡ ·ÛÎ.
ì√ÂÌ. ÃËı‡ËÎ ƒ. —ÍÓ·ÂÎÂ‚î, ÷ÂÌÚ˙, ÒÂ Ì‡Î‡„‡
ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 21:00
˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î,
ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ·ÛÎ. ì√ÂÌ. ÃËı‡ËÎ ƒ.
—ÍÓ·ÂÎÂ‚î ÓÚ ÔÎ. ì–ÛÒÍË Ô‡ÏÂÚÌËÍî ‰Ó ÛÎ.
ìƒ‡ÏˇÌ √ÛÂ‚î, ÛÎ. ì¬Î‡‰‡ÈÒÍ‡î ÓÚ ·ÛÎ.
ì√ÂÌ. ÃËı‡ËÎ ƒ. —ÍÓ·ÂÎÂ‚î ‰Ó ÛÎ. ì√ÂÓ„Ë
ƒ‡Ì˜Ó‚ - «Ó„‡ÙËÌ‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: Í˙-
ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ì‡ ·ÛÎ. ì√ÂÌ. ÃËı‡ËÎ ƒ. —ÍÓ·ÂÎÂ‚î
Ë ÛÎ. ì¬Î‡‰‡ÈÒÍ‡î.

Õ‡ 13 ˇÌÛ‡Ë 2021 „. (Òˇ‰‡) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ‰Ë‡„ÌÓÒÚËÍ‡ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ Ì‡ ÛÎ.
ì ‡Ì‡Î‡î, Ê.Í. ìƒÛÊ·‡î 1, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ
Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 16:00 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚
‡ÈÓÌ‡ Ì‡ ÛÎ. ì ‡Ì‡Î‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ̃ ‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÔÂ‰
·Î. 122.

Õ‡ 13 ˇÌÛ‡Ë 2021 „. (Òˇ‰‡) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ÔÓ‰ÏˇÌ‡ Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÂÌ Í‡Ì ‰Ó ·Î. 41, Ê.Í.
ì ‡ÒÌ‡ ÔÓÎˇÌ‡î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó 22:00 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚
‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì¿Ú‡Ì‡Ò  Ë˜Â‚î ÏÂÊ‰Û ÛÎ.
ì—Ô‡Ò ¬‡ˆÓ‚î Ë ·ÛÎ. ìÕËÍÓÎ‡ ÃÛ¯‡ÌÓ‚î,

ì—Œ‘»…— ¿ ¬Œƒ¿î ¬–≈Ã≈ÕÕŒ
Ÿ≈ œ–≈ ⁄—Õ≈ ¬ŒƒŒ—Õ¿¡ƒfl¬¿Õ≈“Œ

¬ Õfl Œ» ◊¿—“» Õ¿ —“ŒÀ»÷¿“¿

Искахме демокрация.
Искахме промени. Ис-
кахме Преход... А някои
вече искат и рестарт на
всичко това - със същите
хора във властта! Или с
техни подобия.

И вместо демокрация
и промени, в последните
10-11 години получихме
чекмеджета и кюлчета в
спалнята в Бояна. Инте-
ресни телефонни записи,
дето според прокуратура-
та не били интересни.
Бисери за тулупи, негод-
ници, келеши, мутри...

Медицински сестри
висят по прозорците на
парламента, майки на
деца с увреждания от две
години са на улицата, за-
щото “системата ни уби-
ва”, пациенти умират по
стълбите на болниците,
здравната система изне-
могва... Обещават на на-
родеца ваксини, ама не се
знае кога ще му ги дадат.
Ако оцелее дотогава.

Историчка съм от Битоля, Македо-
ния, живея в София от 15 години.

Пиша Ви във връзка с “древната”
история и минало на “Република” (Се-
верна) Македония!

Допреди няколко години по нацио-
налната телевизия “Македонска радио-
телевизиьа” 24/7 се показваха ан-
тибългарски предавания в смесица с
пропагандни филми. Един от тези фил-
ми - “Македонска молитва”, се радвам,
че го намерих, и ви го изпращам.

В него САМИЯТ БОГ говори на
македонски, на македонския народ, за
да им каже “истината”, че те са потом-
ци на МАКЕДОН и са расата, ПРЕД-

ШЕСТВАЛА БЯЛАТА РАСА - МА-
КЕДОНОИДИ! ТЕ ЩЕЛИ ДА НАСЕ-
ЛЯТ ЗЕМЯТА И ДА Я ИЗПЪЛНЯТ
ЧАК ДО ЯПОНСКО МОРЕ.

Пиша ви и защото ми иде да си
оставя дипломата някъде, като гледам
и чета глупости. И защото близките
ми в Македония твърдят, че там е все
по-невъзможно да се живее. Давам ви
го като пример за пропагандата, която
върлуваше и върлува там все още!

БОРЕТЕ СЕ ЗА ИСТИНАТА!

Преди всички търсех-
ме положителния герой,
заклеймявахме отрицател-
ните образи, положител-
ният ръст беше повсеме-
стно за пример. Сега за
отрицателно време неща-
та коренно се промениха.
Да сте видели днес някой
да се зарадва на положи-
телен тест за КОВИД-19,

Искахме демокрация, получихме мутризация

Гълъбина БОТЕВСКА

ÛÎ. ìÕËÍÓÎ‡ ÃÛ¯‡ÌÓ‚î ÏÂÊ‰Û ÛÎ.
ìƒÓ·ÓÚË˜î Ë ÛÎ. ì¬‡ÒËÎ ƒ. —ÚÓˇÌÓ‚î, ÛÎ.
ì—ËÏ‡ ‚ÓÈ‚Ó‰‡î ÏÂÊ‰Û ÛÎ. ì—Ô‡Ò ¬‡ˆÓ‚î
Ë ·ÛÎ. ìÕËÍÓÎ‡ ÃÛ¯‡ÌÓ‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ̃ ‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó-
‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ:
Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ì‡ ÛÎ. ì—Ô‡Ò ¬‡ˆÓ‚î Ë ÛÎ.
ì¿Ú‡Ì‡Ò  Ë˜Â‚î.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-
‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡,
Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡
Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡,
ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ
“ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ
Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡
‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË
‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ -
http://www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ
‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙-
Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰Ó-
ÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ
ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡
ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡
ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡
ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

Равносметката
Лозан ТАКЕВ

примерно? Всички пред-
почитаме отрицателните...

Предплатихме с ми-
лиарди едни изтребите-
ли, които ще ни пазят от
Русия. Договаряме и во-
енен кораб.

Държавата се управ-
лява онлайн, от един
джип, а Севда ни забав-
лява с клипчета.

Информират ни ми-
сирки и фалшиви подкуп-
ни сайтове.

Улиците не стихват
от протести и народни
въстания.

На театри подаряват
вехти килими, на старче-
ски домове - стари кален-
дари и брошури с пре-
красни пейзажи!

Карат ни да “Одим
пеша” извън метрото, за-
щото не харесваме преми-
ера си. Той пък не харес-
ва президента ни.

Прости кърджалий-
ски... управляват Народно-
то събрание, калинки -
правителството.

Корупция се шири по
високите етажи.

Полицаи и пожарника-
ри протестират.

Движим се към аптеки
и магазини в безумни зе-
лени коридори. Всичко
поскъпва, доходите ни се
свиват. Пенсията май ско-
ро ще стига само за би-
летчето в трамвая.

А искахме демокрация
и промени! Това ли са?

ПИСМО ДО РЕДАКЦИЯТА
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 Какво видяхме на 6
януари във Вашингтон -
метеж, опит за преврат
или закономерен етап от
развитието на вътрешна-
та криза в САЩ? Може ли
да смятаме, че превзема-
нето на Капитолия е водо-
раздел в съвременната аме-
риканска политика?

- Имаше проява на ре-
флекс, който усеща, че
нещо фундаментално не е
наред. А мястото, където се
прояви рефлексът, е осно-
вата на системната грешка.
В решителните моменти
човек се бори не с външен
враг, а със собствената си
плът и самия себе си. Това
е перифраза от “1984” на
Оруел, който стана популя-
рен за цитиране в последно
време, не без основание.

Това събитие беше зако-
номерност, която няма да
бъде последна, независимо
кой заема президентския
стол. Протестът от 6 януа-
ри ще бъде част от медийна-
та кампания, това ще му
придаде тежестта на водо-
раздел. А едно събитие в
днешно време е толкова го-
лямо, колкото голямо е не-
говото медийно отразяване.
Страхът провокира блоки-
рането на профилите на
Тръмп в социалните мрежи,
свободата е относителност,
която е само понякога и
само донякъде. Когато гле-
даме към бъдещето, трябва
да си задаваме въпросите за
опасността, която представ-
ляват наднационалните кор-
порации и мрежите, които
започнаха като средство за
контакт, а се превръщат в
по-силна държава от кон-
венционалното разбиране за
силна държава.

 Защо тези хора бяха
заклеймявани като крими-
нални престъпници и фа-
шисти? Наистина ли са
такива? Каква е социална-
та база на Доналд Тръмп?

- Като публика, гледаща
представление, не видяхме
нищо счупено по Капито-
лия, нито скъсани или запа-
лени картини. Видяхме про-
тестиращи, които търсеха
справедливост - социална и
изборна. Дори да са носили
оръжие, то не бе използва-
но. За сравнение - протест-
ните движения от лятото
палеха магазини, нападаха
другомислещи и техните
жилища, но и не по-малко
важно - заличаваха и залича-
ват памет чрез събарянето
на паметници. Тогава същи-
те представители на Демо-
кратическата партия, които
нарекоха събитията от 6
януари “метеж” и “опит за
преврат”, през лятото нари-
чаха събарянето на памет-
ници “дълг” и проява на
“лични права”. Заклеймява-
нето на половината имащи
право на глас като
“престъпници” за това, че
подкрепят Тръмп, от страна
на другата половина, под-
крепяща личност, която мно-
го вероятно осъществява ко-
рупционни практики за ми-
лиарди, говори недвусмисле-
но за състоянието на държа-
вата и обществото. Болно
общество не може да роди
здрава държава.

 Имат ли недоволни-
те прослойки други изрази-
тели освен Доналд Тръмп?
Изолацията на Тръмп ще
доведе ли до спад на това
движение?

- В Щатите има осезаема
липса на лидери, способни
да покажат нещо непредви-
димо или изключително.
Леките времена раждат сла-
би хора и слаби лидери,
трудните времена раждат
силни характери. За тях

трудните времена предсто-
ят, а историческо време за
губене няма. Залитането и
налагането на порочния мо-
дел по промяна на предста-
вата за нова нормалност,
която включва предимство-
то за изпълнена квота пред
уменията, половата неут-
ралност пред физиологиче-
ските константи и т.н., е и
една от предпоставките за
отслабването на общество-
то и неговите рефлекси.
Това, че ограничават свобо-
дата на изразяване на
Тръмп, първо означава, че
се страхуват от това, което
той представлява. И второ
-  че това ограничаване няма
да спре. Обикновено обаче
колкото повече притискаш
и потискаш нещо, толкова
повече то се връща (закона
на Бойл от физиката).

 Има ли, освен расов,
и социален конфликт в
САЩ?

- Расовият проблем ни-
кога не е изчезвал там, той
бе притъпяван във времето.
И до ден днешен има места,
включително в големите гра-
дове като Ню Йорк, където
хора от определен цвят не
ходят. Само допреди 50-60
години там е имало тоалет-
ни за бели и черни. Нуждата
силово да се налагат квоти в
държавна администрация,
бизнес, а вече дори и в изку-
ство, при които определен
брой хора да бъдат с опре-
делен цвят на кожата или
пол, означава, че този ком-
плекс и проблем не е наджи-
вян, не е осмислен правил-
но. Но по-опасен, конкрет-
но за тяхната държава, е со-
циалният и обществен про-
блем, тъй като хладилникът
ще става еднакво празен за
всички, а те са твърде далеч
от социална държава, която
вероятно и никога няма да
достигнат.

 Как оценявате
възможността вътрешни-

те проблеми на САЩ да
бъдат изнесени във външен
конфликт?

- Този тип вътрешни
проблеми трудно могат да
се случат по естествен път
при нас, тъй като в Европа
сме ги живели и запомнили,
надявам се и да сме се по-
учили. А и сме ставали не-
веднъж жертва на желание-
то на Америка да изнася
“демокрация”, оставяйки
хаос и провалени държави
след себе си. Те могат да из-
несат нестабилност, особе-
но с нарушения баланс в
американската власт с взи-
мането както на Конгреса,
така и на Сената от демо-
кратите. Ако припомним
максимата, че властта поква-
рява, а пълната власт поква-
рява абсолютно, и я доба-
вим към вътрешната им не-
стабилност и хаос, то тряб-
ва да сме готови за актив-
ност на няколко фронта. Аг-
ресията, насочена навътре
към себе си, е депресия,
докато при тях, освен навъ-
тре, има предпоставки да
очакваме, че ще се прояви и
към света. От общото към
частното - първо трябва да
наблюдаваме как ще подхо-
дят към договора с Русия за
ограничаване на ядреното
въоръжаване, който изтича
скоро. Това е ключов мо-
мент за това какъв сигнал
ще дадат за тяхната собст-
вена дългосрочна представа
и поведение в международ-
ните отношения. Към мо-
мента показват незрялост и
високомерие, произхожда-
що от собственото усещане
за сила и непогрешимост.

В регионален аспект
трябва да очакваме про-
дължаване на активността в
посока на т.нар. инициатива
Триморие, която обслужва
и полските стремежи за вли-
яние. Трябва да сме внима-
телни там, ще бъде грешка
да влагаме енергия за чуж-
ди, користни цели, и по този
начин да губим доверие в
стари приятели, които уме-
ят да помнят. Време е Бълга-
рия също да си припомни
своите уроци от историята
и да осъзнае, че сляпото, ра-
болепно преклонение пред
силния на деня не ни е но-
сило успехи.

Триморието означава
натиск в посока Русия, но
и наказване на определени
европейски държави за
това, че не слушат. Амери-
канската дипломация пред-
стои да преживее един от
своите големи провали,
след като бъде завършен и
“Северен поток 2”, заедно
с вече завършения “Турски
поток”. Това е огромен
удар по международния
статут на Вашингтон.
Представяте ли си преди
30 години някой дори да
дръзне да се опълчи на во-
лята на хегемона? Би било
немислимо. Но последните
години показаха устойчиво
настъпващата промяна -
Сирия, Венецуела, а сега
вероятно и двата потока от
север и юг между ЕС и Ру-
сия. Освен ако не се случи
нещо извънредно, като на-
тиск след встъпването в
длъжност на новата адми-
нистрация във Вашингтон.
Затова и не спират опити-
те да бъде спрян “Северен
поток 2”, играта ще се иг-
рае до последно. Ако не
успеят да го спрат, е ра-
зумно да очакваме напре-
жение в тази част на Евро-
па, включително и при нас,
постфактум.

Трябва също да се гледа
и в посока Близкия Изток -
към Иран. Там трябва да се
работи за договор, а Байдън
има две опции - или да
продължи усилията на
Тръмп, или да се върне към
договора от 2015 г. Но до-
като се стигне дотам, няма
причина да изключваме
възможно напрежение. Ос-
тава надеждата, макар и емо-
ционална, без да е основана
на разумни предпоставки, че
елитът във Вашингтон ще
погледне към собствения
народ и ще започне стъпки
за разрешаване на вътрешни
проблеми - от институцио-
налните през социалните и
обществените, но най-вече
на ниво душевност. Светът
има нужда от силна Амери-
ка, за да има баланс. Но за
да бъде една империя силна,
трябва външната форма да
отговаря на вътрешното
съдържание. Пътят е дълъг
и сега е моментът да го за-
почнат, алтернативата е
хаос, а сметката ще про-
дължи да плаща американ-
ският народ.

СТАНИСЛАВ БАЧЕВ
е роден през 1991 г.
в Шумен. Завършва
История в Шуменския
университет. Доктор
по политология във
Варненския свободен
университет, специа-
лист по международни
отношения. През
миналата година излезе
книгата му “Параметри
на постамериканския
световен ред”.

СТАНИСЛАВ
БАЧЕВ:

САЩ имат
осезаема липса на лидери
По-опасен от расовия е социалният проблем - хладилникът ще
става еднакво празен за всички, казва докторът по политология
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Някога. Много отдавна.
Преди 133 години. На 21 яну-
ари в 1888 г. учениците от Ап-
риловската мъжка гимназия в
Габрово се вдигат на бунт.

Най-добрата българска гим-
назия - Априловската, е откри-
та през 1835 г. по инициатива
на големия просветител и бла-
годетел Васил Априлов. Бързо
се развива като класно учили-
ще. През учебната 1874-1875 г.
вече е пълно средно учебно за-
ведение. От 1889 г. се нарича
Априловска гимназия.

Тя е първото огнище на но-
вобългарското образование и
главен фактор за духовно раз-
витие на българския народ. Га-
бровската гимназия се оформя
като люлка на образованието.
В нея се учат ученици от 86
селища от цяла България. През
1875 г. тя дава на българския
народ първите младежи със
средно общо образование.

В това най-първо и пре-
стижно училище се учат жад-
ните за наука и просвета първи
чада на Освободена България.
Габрово е просветният Витле-
ем за българската младеж.
Завършилите образованието си
в гимназията се пръскат из ця-
лата страна, за да сеят придо-
битата просвета. В това време
ролята на възпитаниците е апо-
столска. Един от учениците, А.
Конов, споделя: “Аз се възраж-
дах заедно с възраждането на
България.”

За идейното и просветното
израстване на учениците опре-
делящи са обществено-полити-
ческите и образователните пред-
поставки. Ехото на Априлското
въстание още звънти в домовете
на родителите им. Освобожде-
нието на България зарежда вя-
рата им за по-добър живот.
Много от учениците участват в
сръбско-българската война. Ру-
ско-турската Освободителна
война подхранва техния опти-
мизъм и мечтите им за достоен
живот. Много от учениците
участват в обучението заедно с
руските военни поделения. Цели
класове, узнали, че на връх
“Свети Никола” ще се строи
паметник на руските освободи-
тели, се вдигат и лично посеща-
ват връх Шипка и строежа. С
прогласяването на Съединение-
то учениците от габровската
гимназия образуват ученически
полк и потеглят за Пловдив.

Същевременно Габрово е
един от градовете в България, в
който най-рано се проявяват
наченките на капиталистичес-

Бунтът в Априловската гимназия

Д-р п.н. Стоянка КОЕВА

Как се формира у младите стремежът за достоен живот и за защита на трудовите хора

кото развитие и зараждащите се
противоречия между буржоа-
зията и обедняващите. По вре-
ме на Стамболовия режим за-
почва усилен процес на пропа-
дане и разоряване на основна-
та маса от дребни градски и
селски стокопроизводители.
Правителството отнема всички
права и свободи на народа.
Премахва законните средства
за политическа борба, извършва
безогледни икономически гра-
бежи, насилие и произвол. Това
поставя на първо място идеите
за свобода, равенство и братст-
во. Води се борба за сваляне на
Стамболовия режим. През це-
лия този мрачен период стра-
ната се разтърсва от постоян-
ни вълнения. Избухват учени-
чески бунтове, ръководени от
учители и ученици-социалисти.

У възпитаниците на Апри-
ловската гимназия все повече
расте съзнанието, че са бъдеща
двигателна сила, надеждата на
България, и че изходът е във
все по-високото образование.
Борбата е свързана с първите
стъпки на ученическото социа-
листическо движение в Бълга-
рия в края на 80-те и началото
на 90-те години на XX век.
Такъв характер има и бунтът в
Габровската гимназия.

Същевременно идейните
борби на Западна Европа отпра-
вят полъха на социалистически-
те идеи. По-будните учители и
ляво мислещата прогресивна
интелигенция усвояват и раз-
пространяват тяхната същност.
На преден план извеждат идеи-
те за просветителството, разви-
тието на ума и нравствеността
и на борбата за равенството,
справедливостта и правдата.

В Габрово е създаден първи-
ят социалистически кръжок.
Учителят Евтим Дабев създава
първия социалистически вест-
ник “Росица”. Там е създадена и
първата печатница. Превеждат
се, печатат се и се разпростра-
няват социалистически книги.
Възпитаниците на гимназията
жадно поглъщат идеите на
първите социалисти. Много от
тях помагат при отпечатването
на преводните книги, купуват ги
и ги разпространяват. Най-буд-

ните са членове на социалисти-
ческия кръжок. Участват в чита-
лищната дейност и в дейността
на дружеството.

Под влияние на прогресив-
ните учители 14-18- годишните
момчета търсят пътища за овла-
дяване на научните знания, за
обяснение на обществените,
социалните проблеми и неправ-

ди. Защитават прогресивните
учители и тези, които са увол-
нявани. Създават своя библио-
тека, обогатяват я с прогресив-
на литература. Създават учени-
ческо дружество със свое уче-
ническо настоятелство и акти-
вен ученически живот в него. В
гимназията вече има ученически
социалистически кръжок с бо-
гата нелегална дейност. Вечер
тайно се провеждат беседи, сказ-
ки, спорове за възможностите за
преодоляване на бедността и
защита правата на трудовите
хора. Обсъждат се книги. Уче-
ниците се възправят и срещу учи-
тели, които ги обиждат, унижа-
ват и наказват. Може би поради
това, когато след Освобождени-
ето Константин Иречек се връща
в България, възкликва: “В Бълга-
рия цялата младеж е “червена”.”

Защитавайки своите права,
габровските ученици не се
съгласили да се провеждат
срочни изпити. Създавайки
предварителна организация, те
се вдигат на бунт. На 21 януа-
ри 1888 г. по даден знак

звънецът звъни продължително.
Преподавателите отиват в учи-
телската стая. Всички ученици
се юрват в коридорите и де-
монстративно напускат класни-
те стаи. Гимназията прилича на
пчелен кошер. Като израз на не-
доволството от някои учители -
реакционери, учениците изди-
гат лозунгите: “Искаме свобо-

да, наука, свободно саморазви-
тие. Дружеството искаме.”

Двама от учителите разгова-
рят с директора. След това се
излъчва комитет, който се явява
пред директора на гимназията с
искане да се позволи  свободно-
то съществуване на ученическо-
то дружество и свободно съби-
ране на учениците на събрания,
да се прекрати изключването на
прогресивните ученици и пр.
Учениците се събират на ми-
тинг в училищния двор. По
стълбите се изкачват стражари,
но са изтикани и барикадирани
с чинове. Дошлата полиция е
бита и разгонена от учениците.

Вестта за бунта обхваща
бързо целия град. Площадът
пред гимназията почернява от
хора. Докато траят преговори-
те с директора, в училището се
събират много граждани, изби-
рат комитет, който започва пре-
говори с учениците. След пости-
гането на споразумение всички
се събират на градския площад,
където става спонтанният ми-
тинг. На него говорят ученици,

учителят-социалист Постомпи-
ров и др. След което развълну-
ваните ученици дълго демонст-
рират из улиците на града. В
бунта участват всички ученици.

За да се разправи с учениче-
ския бунт в Габровската гимна-
зия, властта затваря училището
и задължава учениците да се
презапишат. Около 69 ученици
са арестувани и изпратени във
военно поделение във Велико
Търново, след известно време са
пуснати. Главните ръководите-
ли и участници в бунта, членове
на ученическия социалистичес-
ки кръжок, са изключени и ин-
тернирани от полицията по род-
ните им места. Това са Димитър
Бояджиев, Константин Георги-
ев, Димитър Папазов, Георги
Пенчев, Стефан Тончев, Кирил
Г. Попов, Димитър Попов и др.

Един от изключените е Ди-
митър Попов - големият син на
народната учителка в Севлиево,
социалистката Теофано Попова.
Той участва като майка си в
работата на социалистическите
кръжоци. След като са го изклю-
чили от Априловската гимназия,
неговият приятел Георги Бака-
лов, тогава ученик в Пловдив,
му предлага да дойде при него в
Пловдивската мъжка гимназия.
Благодарение на настояването
на учителя Никола Габровски
пред училищното настоятелст-
во и ръководството, Димитър
Попов постъпва ученик в Плов-
дивската мъжка гимназия.

А днес? А сега?

Нека направим едно срав-
нение, за да преценим   колко
от днешните средношколци
биха казали като тогавашния А.
Конов, че се “възраждат заедно
с възраждането на България”.
Дали, разполагайки с безкрай-
на информация за необятната
вселена, днешните учениците
управляват и своето конструк-
тивно самообразование и само-
усъвършенстване.

Доколко днес педагогическа-
та идея за развиващото обуче-
ние стои в основата на развитие
на творческите способности на
учениците в масовото училище.

Дали педагогическата систе-
ма на В.Н. Леонтиев за единст-
вото на обучението и възпита-
нието обяснява и управлява
формирането на прогресивен
мироглед и обществена насоче-
ност у съвременната личност.

Дали днес педагогическият
фактор е водещ в училищното
образование, обучение, възпи-
тание.

Доколко и днес е в сила
обективната истина, че семей-
ството е определящ фактор в
изграждането на дееспособна,
обществено-значима личност.

Само открехвам тази тема,
за да насоча внимание към при-
емствеността, към тенденциите
на развитието на учениците в
тогавашното и в днешното об-
щество. Или съществува аномия
(дупка). Ще се радвам да
довършите съпоставителния
анализ.
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Гледаме безплатно
филми онлайн в Деня
на българското кино
Желаещите ще имат достъп на 13 януари до 16 документални
и 23 пълнометражни игрални филма от последните години

Русенската опера представя
балета „Снежанка
и седемте джуджета”

Нетрадиционно и оригинално ще
бъде отпразнуван тази година Денят на
българското кино 13 януари. Съобразя-
вайки се със ситуацията на пандемия,
Изпълнителната агенция “Национален
филмов център” пое инициативата, под-
крепена от Столичната община и с цен-
ното съдействие на Neterra.TV+, да от-
бележи професионалния празник на ра-
ботещите в киното по различен начин.
За да се осъществи срещата на публика-
та с българското кино, въпреки затруд-
ненията, тази година честването на 106
години от първата публична прожекция
на първия български игрален филм
“Българан е галант” ще се състои в ин-

тернет, научи ДУМА от НФЦ.
На 13 януари в часовия пояс 16-24 ч.

на видеоплатформата www.neterra.tv/plus
ще може да се видят безплатно 16 доку-
ментални и 23 пълнометражни игрални
български филма от последните години.
Това са най-новите заглавия, създадени
както с държавна подкрепа от
ИА “НФЦ”, така и финансирани по час-
тен път. Таксата за гледаните през този
часови пояс филмови заглавия ще бъде
заплатена от ИА “НФЦ” и Столичната
община. По този начин носителите на
авторски и сродни права ще бъдат за-
щитени, което намираме за особено
важно. Техните възнаграждения, от една
страна, стимулират усилията им и по-
ложения труд, а от друга, учат зрител-
ската аудитория на регламентиран
достъп до интернет съдържанието, по-
сочват организаторите.

Преди повече от век - през 1915 г., на
13 януари в първото столично кино
“Модерен театър” се е състояла публич-
ната премиера на първия български иг-
рален филм “Българан е галант”. Сцена-
рист и режисьор на немия черно-бял
филм е легендарният пионер на родното
кино Васил Гендов. В главните роли са
Мара Липина и самият Васил Гендов, и
двамата актьори от Народния театър.
Операторът Гаетано заснема филма за
6 дни пред къщата на предприемача Ди-
митър Съселов на ул. “Славянска” 9 в
София. Пред нея за първи път се поставя

снимачен филмов апарат за български
игрален филм. Апаратът е система
“Пате”, купен на старо от Будапеща.

Сюжетът на филма се върти около
любовните неволи на бонвивана Бълга-
ран. Докато той се разхожда по софий-
ските улици, среща красива млада дама
и започва да я ухажва. Опитва се да я
впечатли, като й купува цветя. Тя реша-
ва да даде урок на натрапника и му
предлага да я придружи из пазара. Пра-
ви покупки и - уж, че си е забравила
парите - моли Българан да й даде наза-
ем. Дамата води ухажора си в ресто-
рант и за негова сметка поръчва напит-
ки и закуски. След гощавката натоварва
кавалера с пакетите и го повежда към
дома си. По пътя среща своя съпруг и
му предлага да хванат файтон, като ос-
вободят “носача”. Двамата потеглят пред
смаяния Българан, а за благодарност той
получава само една монета.

Самият филм не е съхранен на лента
до наши дни. Смята се, че е загубен през
40-те години на ХХ век при бомбарди-
ровките над София по време на  Втората
световна война, останали са едва 1-2
кадъра от него. По повод 90-годишнина-
та от датата на първата му публична
прожекция, през 2005 г. НФЦ инициира
създаването на официален празник на
работещите в българското кино. 13 яну-
ари е обявен за Ден на българското кино
с Постановление на Министерския съвет
от 27 декември 2005 г.

СНИМКА ДО-РУСЕ

Балетният спектакъл “Снежан-
ка и седемте джуджета” от Алек-
сандър Йосифов ще бъде представен
на 16 януари в Доходното здание в
Русе, съобщи БТА. Световната пре-
миера на това произведение се
състоя на сцената на Русенската
опера през ноември 2015 г. Музика-
та е дело на проф. Александър
Йосифов, а хореографията - на при-
мабалерината Силвия Томова. При-
казните костюми са на Първолета
Чавдарова-Летиция. Сценарист и
сценограф е художникът Иван Тока-
джиев, пише в сайта на операта.
Произведението се отличава с мело-
дичност, много персонажи, а всеки
от участващите има възможност
да прояви своята артистичност и
собствено мислене. Деца и възраст-
ни ще се потопят в магическата
атмосфера и ще си припомнят об-
разите на Снежанка, Принца, Кра-
лицата, седемте джуджета, Ловеца
и останалите персонажи от позна-
тата история на Братя Грим.

Конкурс за оригинална
детска радиопиеса

По повод 50-годишния юбилей на
програма “Христо Ботев” екип “Дра-
матургични форми” обявява конкурс
за нова оригинална радиопиеса за деца.
Пиесите трябва да са непубликувани
и неиграни, с големина до
15 стандартни страници. Крайният
срок на изпращане е 30 юни. Резулта-
тите ще бъдат обявени до 1 септем-
ври. Пиесите се изпращат на елек-
тронен адрес: hristobotev@bnr.bg. Първа
награда - 1000 лв. и радиопостановка.
Втора и трета награда - 500 лв. и
радиопостановка.

„Точка БГ” отбеляза 10
години с виртуален концерт

СНИМКА WWW.TOCHKABG.COM

Акустичният проект за нови
градски песни “Точка БГ” отбеляза
десетата си годишнина с едночасов
онлайн концерт, излъчен в социал-
ните мрежи. Той представи песни-
те от новия албум на групата
“Градовете, в които ни няма”.
“Преди 10 години, в началото на
януари 2011 г. започнахме да рабо-
тим върху първите аранжименти
на авторските си песни. Предста-
вяхме си да отбележим 10 години
от “Точка БГ” по друг начин - в
концертна зала, да виждаме очите
ви и да съпреживяваме с вас, както
винаги през тези години, защото
атмосферата на концертите ни и
споделената радост са същинските
причини да празнуваме този юби-
лей”, се казва в анонса на събити-
ето, излъчено в ютюб на 8 януари в
арт центъра “Къщата на София”.

Надежда Кутева с голямата награда на Петото
балканско квадриенале на живописта в Стара Загора

Надежда Кутева получи
голямата награда на Петото
балканско квадриенале на
живописта в Стара Загора
“Митовете и легендите на

бе символично открита на
7 януари в Художествената
галерия в Стара Загора и ще
бъде отворена за посещения
до средата на март т.г.

Бяха връчени и следните
отличия: награда на Община
Стара Загора - на Иво Бис-
трички за “Тракийски кон-
ник”; награда на “Трейс груп
холд” АД - на Отинджак
Сорин (Румъния) за “Митич-
ни животни”; награда на
Ротари клуб Стара Загора -
на Цветан Казанджиев за
“Стела II”; награда на “Енер-
горемонт Гълъбово” АД - на
Димитър Каратонев за
“Оракул”; награда на
Siteground - на Иван Велчев-
Йово за “Масата”; награда
на ВиК - Стара Загора, - на
Иван Милушев за “Олтар”;
Почетен знак на областния
управител на област Стара
Загора за млад автор - на
Гергана Балабанова за
“Омая”. Номинации получи-
ха Деян Вълков, Траяна Па-
найотова, Злати Златев, Иве-
лина П. Иванова, Димо Ге-
нов, Калина Мавродиева,
Пламен Бонев, Симеон Ши-
вачев, Валентин Дончевски.

моя народ 2020”. Нейният
полиптих “Страшният съд”
бе отличен сред близо 300
творби на участници от
България, Румъния, Гърция,

Турция и Италия, научи
ДУМА от Юлия Портаро-
ва, секретар-координатор
Международен отдел и
пиар към СБХ. Изложбата

СНИМКА ИВАН ЧЕХЛАРОВ

Надежда Кутева и нейната творба
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Рано сутринта на места в източните райони все още ще
има дъжд и сняг. Над останалата част от страната
облачността през деня ще е променлива, често значителна,
почти без валежи. Ще духа умерен запад-северозападен
вятър. Максималните температури ще са между 1 и 6
градуса. Атмосферното налягане ще се задържи по-ниско
от средното за месеца.

ВИДИН
2c

СОФИЯ
1c

САНДАНСКИ
6c

ПЛЕВЕН
2c

РУСЕ
2c

ПЛОВДИВ
5c

ВАРНА
4c

БУРГАС
5c

НЕДЕЛЯЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС ПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Настроението ще про-
дължава да е празнич-
но. Ще успеете да се
видите с много хора и
да поспорите.

ОВЕН

Струва си да отделите
повече време на люби-
мите хора. Любозна-
телността ви надделя-
ва.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Имате достатъчно сме-
лост да предприемете
някои важни крачки, но
нещата не стават лес-
но.

22 май - 21 юни

РАК

Порадвайте на свобо-
дата си от сърце. Може
да измислите начин как
да промените живота
си.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Във всичко, с което се
захванете, ще внесете
доста творчески огън,
но май ви трябва ис-
крица.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Проблемите ви са глав-
но лични и е време да
направите нещо, защо-
то иначе може да по-
страдате.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ден за успешни комуни-
кации .  Може да  ви
върнат неща (и пари),
които отдавна  сте
прежалили.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Най-добре е да се зани-
мавате с неща, които
могат да се приключат.
Радвайте се на живо-
та.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Можете успешно да
възстановите контак-
ти. Денят ще протече
безгрижно, особено ве-
черта.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Не се опитвайте да
правите нещата на
момента. Няма закъде
да бързате, карайте я
по-полека.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Подходящ ден за изяс-
няване на отношения-
та с любим човек. Опи-
тайте се да бъдете
конкретни.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Нещата, които ще ви
разкажат сутринта,
ще ви впечатлят и цял
ден ще сте под тяхно
влияние.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/6 ÂÔËÁÓ‰/ (12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 “Ë¯ËÌ‡, „Î‡‰, Ò‡ÏÓÚ‡

‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /’˙‚‡-
ÚËˇ, 2015„./

15.15 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ
4 ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡ËÁÌÂÒ.¡√
21.30 ¬ Í‡‰˙ ¬ ÁÓÌ‡Ú‡ Ì‡

COVID-19/Ô/
22.00 √Ó‰ÛÌÓ‚. œÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ-

ÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÂÔËÁÓ‰/
(14)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 —˙·ÓÚ‡ ‚Â˜Â Ò ¡Õ“ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ¡‡Á‰Ë /Ô/
04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/6 ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (12)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò  fiÎËˇ ¿Î-

’‡ÍËÏ   (Ô)

08.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)

09.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

11.00 “¬ Ô‡Á‡

12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘  ≈ÎÂÌ‡

œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò  fiÎËˇ ¿Î-

’‡ÍËÏ

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓËÎ

–Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡

17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡  Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî

21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)

22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.05 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡  Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.2 ÂÔ.23

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 œÂÏËÂ‡: ì◊ÂÌ‡ ÔÚË-
ˆ‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.42

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.14

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÀÂÍ‡ ‚
ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.13 ÂÔ.5

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.3

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.8

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ.8

22.30 œÂÏËÂ‡: ìƒÓ·ËˇÚ
‰ÓÍÚÓî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.8

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.8
ÂÔ.6

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.50

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.00 ì¡Ë„‡‰‡ ÕÓ‚ ‰ÓÏî /Ô./
- ÒÓˆË‡ÎÂÌ ÔÓÂÍÚ

04.50 ì«‡‚ËÌ‡„Ëî - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.113

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

6oС 6oС 4oС 1oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

0oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

1oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ì—Î˙Ì˜Â‚ Í˙„î - ÒÂË‡Î

21.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡.

ìƒÓÍ-ÚÓÍî

22.30 ¬Î‡‰ËÏË œÓÁÌÂ Ë »‚‡Ì

”„‡ÌÚ ‚ ÔÓÂÍÚ‡ ìflÔÓ-

ÌËˇ. Œ·‡ÚÌ‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡

Ì‡ ÍËÏÓÌÓÚÓî

23.25 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

00.20 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.45 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

“ÂÌ¸Ó˙Ú Ò˙‚ÂÚ‚‡ ·ÓÍÒ¸Ó‡ ÒË
Ì‡ ÔÓ˜Ë‚Í‡Ú‡ ÏÂÊ‰Û ÛÌ‰Ó‚ÂÚÂ:
- ¿ÍÓ Ë ÒÎÂ‰‚‡˘Ëˇ Ô˙Ú ÌÂ ÛÒÔÂÂ¯
‰‡ Û‰‡Ë¯ ÔÓÚË‚ÌËÍ‡ ÒË, ÌˇÏ‡
ÔÓ·ÎÂÏ - ˘Â Í‡Ì‰Ë‰‡ÚÒÚ‚‡ÏÂ Á‡
ÕÓ·ÂÎÓ‚‡ Ì‡„‡‰‡ Á‡ ÏË.

Британец от град
Милтън Кийнс използ-
ва робот за доставяне
на храна, за да пред-
ложи брак на при-
ятелката си, предаде
Би Би Си. Необичайната стъпка била
предприета от Бен Хоган. По професия
той е разработчик на приложения и бил
луд по новите технологии. Същото се
отнасяло и до неговата приятелка Шери
Доус. Обикновено роботите се използ-
ват за доставка на храни и закуски в ус-
ловията на пандемия. Но Бен направил
така, че един от роботите да го посети в
дома, където живеел с Шери. Симпатич-
ната машина връчила годежен пръстен
на изумената дама, а тя приела да се
омъжи за приятеля си.

Мъж предложи брак
с помощта на робот

58-годишна францу-
зойка, която неправомер-
но бе обявена за мъртва
от нейна бивша служи-
телка, се опитва да
възкреси съществуване-
то си пред съдебните
органи на Лион. Съобще-
нията за смъртта на Жан
Пушен са силно преуве-
личени, откри наскоро
екип на AФП, когато я
срещна в дома й в югоиз-
точния град Сен Жозеф.

Пушен се стреми да
докаже, че е жива, откак-
то трудово-правна инсти-
туция я отбелязва като
мъртва през ноември
2017 г. Юристи на този
съд твърдят, че действа-
ха по информация, пре-
доставена от бивша слу-
жителка на почистваща-
та компания на Пушен.

Французойка доказва
пред съда, че е жива
Нелепата сага превърна всекидневието
на жената и близките й в истински ад

Решението преобър-
на живота на жената.
Изтрита от официалните
регистри, тя остана без
лична карта, шофьорска
книжка, банкова сметка и
здравна застраховка.
Жан обвинява бившата
си служителка, че е из-
мислила смъртта й, за да
се опита да спечели обез-
щетение от предполагае-
мите й наследници -
съпруг и син - след два
неуспешни опита да съди
самата Пушен.

“Това е луда исто-
рия”, заяви адвокатът на
Пушен Силвен Кормиер
пред AФП. И добави:
“Ищецът твърди, че г-жа
Пушен е мъртва, без да
предостави никакви до-
казателства, и всички й
вярват. Никой не е про-

верил.”
Бившата й служител-

ка не е била открита за
коментар. Тя завежда
дело срещу Пушен, кога-
то преди над две десети-
летия загуби работата си
в почистващата компания,
след като пропусна голям
договор. През 2004 г. тру-
дов трибунал нареди на
Пушен да плати на жена-
та над 14 000 евро обез-
щетение. Но тъй като де-
лото беше заведено сре-
щу нейната компания, а
не против самата Пушен,
решението така и не е
изпълнено.

През 2009 г. жената
пусна иск директно сре-
щу бившата си работода-
телка. Но той бе отхвър-
лен, за да се върне през
2016 г. пред апелативен

СНИМКА AFP

Слуховете за смъртта на Жан Пушен
са силно преувеличени

съд, който, вярвайки, че
Пушен е мъртва, осъди
съпруга и сина й да за-
платят щети.

Адвокат на бившата
служителка обвини же-
ната, че е взела участие в
собствената си смърт,
опитвайки се да избегне
съдебни спорове. Пушен,
която се стреми деклара-

цията за нейната кончи-
на да бъде обявена за фал-
шива, отрича всичко. Ос-
вен това описа живота си
като ад. “Държавните
агенции ми казват, че вече
не съм мъртва, но все
още не съм жива. Аз съм
в процес на създаване!”,
подчерта Жан Пушен
пред “Франс прес”.

Много хора заради пандеми-
ята по цял ден са затворени
вкъщи, но по-прозорливите имат
възможност да спечелят 4000
паунда, за да тестват целогодиш-
но... пантофи, пише “Метро”.

Одобрените кандидати не
само ще се сдобият безплатно с
чифт пухкави чехли, но ще мо-
гат да получават по 333 британ-
ски лири месечно.

От “Бедрумс атлетикс” уточ-
ниха, че търсят двама изпробва-
чи - един за мъжки и един за
женски пантофи. И добавиха, че
може да им се наложи да пишат
рецензии също за хавлии, възглав-
ници и кърпи за баня. От одоб-
рените кандидати ще се изисква
да споделят мнението си за арти-
кулите, преди да бъдат пуснати
на пазара. Те ще трябва да носят
пантофите 12 часа на ден в
продължение на една година.

Заявки ще се приемат до
края на февруари, а одобрените
ще станат известни през март.

Седмицата на модата в Париж ще е изцяло дигитална
Регулаторният орган на френ-

ската модна индустрия сложи край
на неяснотите около провеждане-
то на Парижката седмица на мода-
та и обяви, че ревютата този месец
ще се проведат изцяло без публика
заради пандемията от коронавирус,
съобщи “Асошиейтед прес”. Феде-
рацията е уведомила дизайнерите
и модните къщи, че няма да е поз-
волено да канят гости на предста-
вянията си. Решението е взето след
инструкции от полицията.

В изявлението се казва, че “мод-
ните къщи могат да организират ис-Ревютата ще се излъчват на живо

Плащат
4000 паунда
за тестване
на пантофи

Одобрените кандидати ще
трябва да носят пухкавите
чехли по 12 часа дневно

тински ревюта, които да се
излъчват на живо, при условие, че
тези събития протичат при закри-
ти врата”.

Макар Париж да не е в пълна
карантина, стриктни мерки ограни-
чават движението в цялата страна,
сред тях е и вечерен час. При мно-
гократно отклонение от правилата
нарушителите са застрашени от за-
твор до шест месеца.

Вторият локдаун във Франция
приключи на 15 декември, но рес-
торантите, баровете, кината, теат-
рите и музеите остават затворени.
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СРЯДА
13 ЯНУАРИ

3

Стр. 15 Стр. 15

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
21.45 Холщайн Кийл - Байерн М
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
20.00 Ман Сити - Брайтън
22.15 Тотнъм - Фулъм
ПО БТВ ЕКШЪН
СУПЕРКУПА НА ИСПАНИЯ
22.00 Реал С - Барселона
ПО МАКС СПОРТ 3
19.45 ПСВ - АЗ Алкмаар
22.00 Фейенорд - Зволе
ПО МАКС СПОРТ 4
17.45 Тузласпор -
Истанбул Башакшехир
19.45 Бешикташ - Ризеспор
0.15 Сантос - Бока Хуниорс
2.30 Ланус - Велес Сарсфийлд
ПО БНТ 3
ВОЛЕЙБОЛ
18.55 Австрия - България
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 ЦСКА М - Жалгирис
22.00 Реал М - Цървена звезда
ПО МАКС СПОРТ 1
19.30 Виртус Болоня -
Цедевита Любляна
ТЕНИС
22.00 Турнир в Делрей Бийч
(мъже, финал)
ХОКЕЙ НА ЛЕД
0.30 Филаделфия - Питсбърг
ПО ЕВРОСПОРТ 1
БИАТЛОН
15.20 СК в Оберхоф
(спринт, мъже)
СНУКЪР
16.50 и 20.45 “Мастърс”
в Милтън Кийнс
ПО ЕВРОСПОРТ 2
СНОУБОРД
21.00 СК в Бадгащайн
(паралелен слалом, отборно)

Министърът на младежта
и спорта Красен Кралев на-
гради с почетен плакет на
Министерството на младежта
и спорта единствения бълга-
рин световен шампион на
сабя Васил Етрополски за за-
слугите му към развитието на
фехтовката в България. Етро-
полски спечели световната
титла през 1983 г. във Виена,
а сега живее в САЩ. У нас
той ръководи академия, която

разполага със седем центъра
в страната. В тях се подгот-
вят някои от най-добрите ни
състезатели.

Кралев отличи и Йоана
Илиева, избрана за най-добър
фехтовач на България за 2020
г., след като стана европейска
шампионка на сабя за жени до
20 години. Като най-добър
треньор бе отличен нейният
наставник Ивайло Воденов от
Академията на Етрополски.

Отличие за Васил Етрополски

Димитър Бербатов
влиза в треньорския екип
на Етър. Още следващата
седмица един от най-го-
лемите български футбо-
листи ще се присъедини
към лагера на “виолето-
вите” в село Ягода, Ста-
розагорско. Бившият го-
ладжия на Манчестър
Юнайтед и Байер Л ще
работи персонално с на-

Бербатов става треньор в Етър
Благоевградчанинът влиза в екипа на приятеля си Томаш, ще работи с нападателите

падателите.
“Бербатов ще бъде

официално част от еки-
па. Където и да съм бил
треньор досега, той ви-
наги е идвал да тренира с
нас. Но сега вече ще е
под друга форма - като
лицензиран треньор,
като човек, който ще се
занимава персонално с
нападателите. Занапред

той ще е част от моя
екип”, заяви пред “Вели-
ко Търново спорт” тре-
ньорът на Етър Алек-
сандър Томаш.

Близкото приятелст-
во на Томаш и неизмен-
ните му помощници То-
дор Кючуков и Косьо
Мирчев с Бербатов дати-
ра от първите им години
в ЦСКА. Преди време с

неговото съдействие
тримата бяха на стаж
при Жозе Моуриньо.

“Ние сме израснали
заедно още от общежити-
ето на ЦСКА. Това, че
той се разви като футбо-
лист и личност, само по-
казва какъв човек е”,
допълни Томаш. Настав-
никът призна, че преди да
подпише с “виолетовите”,

е отказал далеч по-добра
оферта заради условието,
че трябва да отиде само с
един от екипа си. “Екипът
ми е нещо, което ме пра-
ви силен - всеки от нас е
силен в своите аспекти”,
добави Томаш.

Димитър Бербатов
неотдавна придоби ли-
ценз “А” в НСА. След-
ващата стъпка в трень-

орското му развитие е
лиценз ПРО от УЕФА.
Той дава право да се
ръководят елитни и на-
ционални отбори. Изиск-
ванията на УЕФА обаче
са, че курсът на обуче-
нието започва, когато
кандидатите имат стаж
като треньори във Вто-
ра лига или като помощ-
ници в Първа лига.

Божидар Краев смени Мидтиланд с Фамаликао.
Българският национал ще играе под наем при португал-
ците до края на сезона. Врачанинът реши да се махне от
датския шампион, защото там пак не получава достатъчно
шансове за изява. Той има опит в португалското първен-
ство. През сезон 2019/20 игра за Жил Висенте, за който
заби 9 гола в 36 мача. Фамаликао в момента е 16-и в
класирането в португалския елит с 11 т. и на Краев ще се
разчита да помага на тима да се спаси от изпадане.

“Познаването на португалския футбол ме накара да се
върна. Мисля, че адаптацията ми ще бъде бърза. Идвам с
целта да играя и да помогна на отбора”, каза Краев.

Той е вторият българин във Фамaликао след Петър
Михтарски, който между 1992 и 1994 г. има 11 гола.

Левски взе първи двама.
Това са вратарят Звонимир
Миколич и централният защит-
ник Ребин Сулака. Първият
идва от Шериф Тираспол, къде-
то беше от 2017 г. За молдов-
ците хърватинът участва в едва
28 мача. Вратарят е трикратен
шампион на Молдова, а веднъж
печели и Купата на страната.
31-годишният Миколич е юно-
ша на Осиек (124 мача), като е
играл още за Олимпия Осиек и
Вуковар.

Ребин Сулака има шведски
паспорт, но и 23 мача за наци-
оналния отбор на Ирак. 29-го-
дишният исполин подписа като
освободен агент, след като не
се разбра с Арда за удължава-
нето на договора си. За “сини-
те” от Кърджали бранителят
изигра 13 мача есента.

Сулака явно се е договорил
с Наско Сираков за заплатата
си. 193-сантиметровият брани-
тел искаше 10 000 евро на ме-
сец, но таванът на “Герена” е
5000.

Левски взе двама и продаде
Паулиньо за 300 000 евро

Цветана Пиронкова (№21 в схе-
мата и №133 в света) единствена от
тенисистките ни стигна до III кръг на
квалификациите на “Аустрелиън
оупън” в Дубай. Първата ни ракета
срази На-Лае Хан (Кор, №193) с 6:0,
4:6, 6:1 и е само на успех от влизане
в основната схема. За да се класира

Краев смени Мидтиланд
с Фамаликао

Пиронкова бие, Шиникова и Томова губят в Дубай
за Мелбърн, 33-годишната пловдив-
чанка трябва да преодолее и 14-ата
поставена в пресявките и бивша №41
в света Маргарита Гаспарян (Рус,
№125), която надви Мариам Болквад-
зе (Груз) с 6:3, 7:6 (3).  Цвети заслу-
жи $40 346 от наградния фонд и 30
т. за ранглистата, в която ще прогре-

сира с 6 места до №130.
Поставената под №24 Виктория

Томова (№139) падна от Ребека
Марино (Кан, №312) с 2:6, 6:7 (7)
за 83 мин., а в тайбрека профука
сетбол. Изабелла Шиникова (№202)
загуби от Джиа-Джън Лу (Кит,
№200) с 2:6, 5:7.

В същото време Левски до-
говори продажбата на Паули-
ньо. Бразилският халф, който
бе твърд титуляр на “Герена”,
отива в клуба Корфакан от Обе-
динените арабски емирства.
Стойността на трансфера е
300 000 евро, а Паулиньо вече
е в новия си тим, където трень-
орът също е бразилец - Кайо
Занарди. Корфакан е 11-и от
общо 14 отбора в елита след 12
кръга в местния шампионат.

Паулиньо на летище София


